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معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران  دستور داد 

 تجهیز بندرصیادی کنگ 
به شناور آتشخوار 

شفاف سازی مالی تبلیغات انتخاباتی 
ضرورت یا انتخاب؟

 نسخه جدید ارسال لیست بیمه 
در دسترس کارفرمایان قرار گرفت

لزوم نظارت
 بر نمایشگاه ها و جشنواره ها

تندخوانی و تقویت حافظه 
سفر به دنیای یادگیری سریع

تیترهای امروز

4

گفتگوی خواندنی دریابا مربی فن بیان

آموزش فن بیان به کودکان و نوجوانان 
تجربه ای از موسسه سیمرغ

استاندار هرمزگان تاکید کرد 

لزوم ارتقای شاخص های سلامت 
درهرمزگان 

گروه خبر // رئیس کل دادگســتری هرمزگان از 
دستیابی به رکورد فروش ۹۸۵ میلیارد ریالی اموال 

تملیکی در این استان خبر داد.
    بــه گزارش خبرنگار دریــا؛ مجتبی قهرمانی رئیس 
کل دادگســتری هرمزگان با اشــاره به تأکیدات رئیس 
قــوه قضائیــه مبنی بر لــزوم پیگیری مجدانــه مقوله 
ســاماندهی انبار های بنادر، گمرکات و اموال تملیکی و 
مســاعدت سایر قوا و دستگاه ها در این زمینه، از تحقق 
موفقیتــی دیگر در این خصوص با دســتیابی به رکورد 
 فروش ۹۸۵ میلیارد ریالــی در جریان برگزاری مزایده 
فوق العاده سراســری شــماره ۶۱۹ اموال تملیکی در 

اســتان هرمزگان خبر داد.وی افزود: در نتیجه برگزاری 
این مزایده، ۲۹ ردیف کالا شــامل انواع مواد شیمیایی، 
ماشین آلات راهســازی، لوازم یدکی و خودرو سواری 
فروخته شد.رئیس کل دادگستری هرمزگان گفت: مزایده 
سراسری شماره ۶۱۹ اموال تملیکی موجود در انبار های 
استان هرمزگان طی یک هفته برگزار شد که خوشبختانه 
با اطلاع رسانی مناسب مورد استقبال گسترده متقاضیان و 
خریداران قرار گرفت.وی با بیان اینکه یکپارچه ســازی 
سامانه اموال تملیکی بعد از تأکیدات ریاست قوه قضاییه 
کلید خورده است، یادآور شد: تمامی مراحل مزایده های 
اموال تملیکی استان هرمزگان نیز به صورت الکترونیک و 

از طریق مشاهده متن فراخوان، ثبت نام متقاضیان و اعلام 
نتایج در همین سامانه و تارنمای سازمان اموال تملیکی 

صورت گرفته است.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان در خاتمه تأکید کرد: 
در اســتان هرمزگان که یکی از استان های هدف و مهم 
سازمان اموال تملیکی از نظر ورود کالا است، توفیقات 
بسیار خوبی حاصل شده و در نتیجه برگزاری مستمر و 
منظم مزایده ها، درصد بسیار زیادی از کالا های موجود، 
تعیین تکلیف و از انبار ها خارج شده اند که بر این اساس؛ 
هرمزگان رتبه نخست کشور در فروش اموال تملیکی را 

به خود اختصاص داده است.

 آگهی مناقصه عمومی نسبت به اجرای عملیات لایروبی کف خور مابین سایت فولادسازی  آگهی مناقصه عمومی نسبت به اجرای عملیات لایروبی کف خور مابین سایت فولادسازی 
و سایت احیاء شرکت فولاد کاوه جنوب کیش)سهامی عام(  و سایت احیاء شرکت فولاد کاوه جنوب کیش)سهامی عام(  

شرکت فولاد کاوه جنوب کیش ) SKS ( در نظر دارد نسبت به اجرای عملیات لایروبی کف خور مابین سایت فولادسازی 
و سایت احیاء )مطابق موارد مندرج در اسناد( از طریق مناقصه عمومی دو مرحله ای به شماره  T-1403429 از پیمانکاران 
واجد شرایط اقدام نماید. متقاضیان می توانند برای اطلاع از شرایط مناقصه به سایت شرکت فولاد کاوه جنوب کیش به نشانی 
WWW.SKSCO.IR مراجعه نموده و پیشنهادهای خود را مطابق شرایط اعلامی حداکثر تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 

1403/11/13 به دبیرخانه حراست شرکت تحویل و رسید دریافت نمایند. 

روابط عمومی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش )سهامی عام(روابط عمومی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش )سهامی عام(
1403/248

 ) )SVK  7171--33  S, , SVK88--44 H( آگهی مناقصه عمومی تأمین قطعات کمپرسور هوا ) آگهی مناقصه عمومی تأمین قطعات کمپرسور هوا 
شرکت فولاد کاوه جنوب کیش )سهامی عام(  شرکت فولاد کاوه جنوب کیش )سهامی عام(  

  )SVK 71-3S, SVK8-4 H( در نظر دارد نسبت به تأمین قطعات کمپرسور هوا )SKS( شرکت فولاد کاوه جنوب کیش
مورد نیاز )مطابق موارد مندرج در اسناد( از طریق مناقصه عمومی دو مرحله ای به شماره T-1403423 از تأمین کنندگان 
واجد شــرایط اقدام نماید. متقاضیان  می توانند برای اطلاع از شرایط مناقصه به سایت شرکت فولاد کاوه جنوب کیش به 
نشانی WWW.SKSCO.IR مراجعه نموده و پیشنهادهای خود را مطابق شرایط اعلامی حداکثر تا پایان وقت اداری روز 

شنبه مورخ 1403/11/06 به دبیرخانه حراست شرکت تحویل و رسید دریافت نمایند.

روابط عمومی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش )سهامی عام(روابط عمومی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش )سهامی عام(
1403/249

سرعت بالای مدرسه سازی، امید به آیندهسرعت بالای مدرسه سازی، امید به آینده

بندرعباسبندرعباس در مسیر تحول فضای آموزشی در مسیر تحول فضای آموزشی
در دو سال اخیر شاهد هستیم که هشت مدرسه فقط در شهر بندرعباس ساخته شده در دو سال اخیر شاهد هستیم که هشت مدرسه فقط در شهر بندرعباس ساخته شده 

که جهش و گام بلندی در ساخت مدرسه برای این شهر محسوب می شود که جهش و گام بلندی در ساخت مدرسه برای این شهر محسوب می شود 

  در دست احداث و اجرا بودن هفده مدرسه تنها در شهر بندرعباس 
نشــان می دهد که در دوره مدیریتی جدید، تحولی در زمینه ســاخت 

مدرسه در استان هرمزگان و به ویژه شهر بندرعباس شاهد هستیم. 
  برخی از مدارس بعد از گذشت بیش از یک دهه از آغاز ساخت آنها به 
بهره برداری رسیده اند که از جمله آنها می توان به اتمام ساخت مدرسه 
کوثر آزادگان بعد از سیزده سال و مدرسه ابن سینا)آفتاب( بعد از چهارده 

سال از آغاز پروژه اشاره کرد.
  خیرین مدرسه ساز نقش بسیار مهم و تاثیرگذاری در جامعه دارند و 

تلاش های آن ها بهبود چشمگیری در نظام آموزشی و توسعه اجتماعی 
ایجاد می کند. فعالیت های خیرین مدرسه ســاز می تواند الهام بخش 
دیگران نیز باشد و فرهنگ خیرخواهی و مشارکت اجتماعی را در جامعه 

ترویج دهد.
  در اســتان هرمزگان با تلاش های صورت گرفته، خیرین زیادی در 
زمینه ساخت مدرسه مشارکت می نمایند و تاکنون مبالغ بالایی در این 
زمینه هزینه شده است. عملکرد شش ماهه نخست سال جاری نشان از 

تحولی بزرگ در جذب منابع مردمی دارد.
صفحه صفحه 55  را بخوانید  را بخوانید

فروش ۹۸۵ میلیارد ریالی در مزایده سراسری اموال تملیکی هرمزگان

ریا
: د

س
عک

 گروه خبر// مدیــرکل تأمین اجتماعی اســتان هرمزگان، 
 از به روزرســانی نسخه جدید نرم افزار تهیه لیست حق بیمه

 )list disk( خبر داد.
   به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ عباس اکبری در این زمینه گفت: 
این به روزرسانی در دی ماه ۱۴۰۳ انجام شده و آماده نصب می باشد.

اکبری اظهارداشــت: در ویرایش جدید این نرم افزار، با بهره مندی 

از دیدگاه ها و پیشــنهادهای کارفرمایان و صاحب نظران، ایرادها و 
خطاهای سامانه برطرف شده اند تا فرآیند ارسال لیست حق بیمه به 

شکلی آسان تر و بهینه تر انجام شود.
   عبــاس اکبــری در پایان خاطرنشــان کــرد: امیدواریم با این 
به روزرسانی، کارفرمایان محترم با سهولت و راحتی بیشتری بتوانند 

لیست های حق بیمه خود را ارسال کنند.

نسخه جدید ارسال لیست بیمه در دسترس کارفرمایان قرار گرفت
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هشدار دادستان مرکز استان هرمزگان
 به شهرداری ها؛  

از واگذاری حریم ۶۰ متری دریا خودداری شود
  گروه سیاســی // دادستان مرکز اســتان هرمزگان ضمن 
هشدار به شهرداری ها از آنها خواست از واگذاری ها و صدور 
مجوزهای بی رویه در حریــم ۶۰ متری دریا خودداری کنند. 
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ عارف اکبری »دادســتان عمومی و
 انقلاب مرکز اســتان هرمزگان« طی دستور قضایی خطاب به 
شــهرداری ها اعلام کرد: در راستای عملیاتی نمودن منویات و 
توصیه های هشت گانه مقام معظم رهبری مبنی بر عمل به تکلیف 
قانونی در زمینه پیشگیری از جرایمی مانند زمین خواری، کوه 
خواری و دریاخــواری و همچنین به منظور مراقبت و صیانت 
 قانونمنــد از حقوق عمومی از واگذاری ها و صدور مجوزهای 
بــی رویه در حریم ۶۰ متــری دریا که مورد اســتفاده عموم 
شهروندان می باشد خودداری کنند. اکبری تأکید کرد: واگذاری ها 
صرفاً باید با رعایت حریم سواحل و مطابق با قوانین و مقررات 
صورت پذیرد. وی همچنین گفت: شهرداری ها مکلف هستند با 
ســرعت و دقت هر چه سریعتر نسبت به جمع آوری تصرفات 
در حریم دریا اقدام نمایند و از تکرار اتفاقات مشابه پیشگیری 
کنند.اکبری تصریح کرد: به هیچ عنوان کوتاهی شهرداری ها در 
خصوص اجرای اقدامــات لازم به منظور جلوگیری از صدور 
مجوز و واگذاری های غیرمجــاز در حریم دریا قابل پذیرش 
نیست.دادستان مرکز اســتان هرمزگان در پایان بر لزوم اهتمام 
ویژه دســتگاه های متولی به گزارش سریع و به موقع هرگونه 
دریا خواری، زمین خواری، تصرف غیرمجاز و دســت اندازی 
به اراضی دولتی و انفال با هدف تســریع در روند رسیدگی های 

قضائی و صیانت از حقوق مردم و بیت المال تأکید کرد.

سیاسی

خبـر

گروه سیاســی // رئیس جمهــور با تأکید بر 
هدف گذاری وســیع تر در حوزه شــیلات به 
منظور دستیابی بیشتر به بازارهای منطقه ای و 
بین المللی، در راستای تحقق اهداف توسعه ای 

صنعت شیلات و آبزیان ۵ دستور صادر کرد. 
   جلســه توســعه دریا محور بــا موضوع تقویت 
صنعت شــیلات و آبزیان  با حضور دکتر مســعود 
پزشــکیان برگزار و راهبردهای توسعه این صنعت 
بررســی شــد.رئیس جمهور در این جلسه پس از 

شــنیدن گزارش تفصیلی رئیس ســازمان شیلات 
از شرایط فعلی صنعت شــیلات و آبزیان کشور و 
برنامه های این ســازمان برای توسعه این صنعت، 
 با تأکیــد بر اهمیت تجــارت دریایــی در تأمین 
امنیت غذایــی گفت: ســازمان شــیلات باید با 
هدف گذاری وســیع تر و تدوین برنامه های جامع تر، 
علاوه بر تأمین نیازهای داخلی، دســتیابی بیشتر به 
بازارهای منطقــه ای و بین المللی را در اولویت های 
کاری خود قرار دهد.پزشکیان ایجاد اشتغال پایدار و 

عرصه گسترده برای فعالیت های علمی دانشجویان را 
از دیگر مزیت های صنعت شیلات و آبزیان دانست 
و با تأکید بر توجه ویژه به حفظ زیســت بوم های 
دریایی کشور در برنامه های توسعه دریا محور گفت: 
دولت برای تقویت و توسعه صنعت شیلات و آبزیان 
آماده فراهم کردن بستر و زمینه های لازم است و در 
این راستا تعاملات بین دستگاهی با هدف رفع موانع 
تحقق این هدف ضروری است.رئیس جمهور در این 
جلسه در راســتای تحقق اهداف توسعه ای صنعت 

شیلات و آبزیان دستورات مهمی از جمله »تشکیل 
شورای راهبری شــیلات به ریاســت استانداران 
استان های ســاحلی و دبیری ســازمان شیلات«، 
»بهسازی و نوسازی شناورها و کشتی های صیادی«، 
»ایجاد رشــته های تحصیلی آبزی پزشــکی برای 
دانشجویان بومی جهت ارتقای ایمنی تولید آبزیان« 
و »فرهنگ ســازی آبزی مصرفی در جامعه« صادر 
کرد.به گزارش قدس آنلاین ؛ همچنین »ایجاد ساز و 
کار مناسب برای حق انتفاع بهره برداری بلند مدت از 

پلی گون های پرورش ماهی )قفس دریایی( در دریا« 
از دیگر دستورات رئیس جمهور در این جلسه بود.

۵۵ دستور رئیس جمهور در راستای تحقق اهداف توسعه ای صنعت شیلات و آبزیان دستور رئیس جمهور در راستای تحقق اهداف توسعه ای صنعت شیلات و آبزیان

گروه سیاسی // رئیس عدلیه در نشست شورای عالی قضایی 
دستور داد در سه ماه آخر سال به موضوع زندانیانی که از زمان 
محکومیتشان گذشته اما به دلیل عجز از رد مال در زندان به سر 

می برند، پرداخته شود تا شرایط آزادی شان فراهم شود. 
 حجت الاسلام محســنی اژه ای در نشست شورای عالی قوه قضائیه، 
ضمن تبریک فرا رســیدن ماه پرفضیلت رجب، اظهار کرد: ماه های 
رجب، شعبان و رمضان، سه ماه بسیار پرفضیلت و پربرکت هستند؛ در 
این سه ماه زمینه های مساعدی برای خودسازی و دیگرسازی وجود 
دارد فلذا باید نهایت اســتفاده را از آنها ببریم.رئیس قوه قضائیه بیان 
داشــت: مقامات و مسئولان قضائی در این سه ماه پرفضیلتِ رجب، 
شعبان و رمضان، بیشتر از سایر ایام، در خدمات رسانی مطلوب به مردم 
و تکریم ارباب رجوع و تسریع و تدقیق در رسیدگی به امور قضائی 
مردم، کوشا و ساعی باشند؛ همچنین هماهنگی ها و همکاری های بیشتر 
و گسترده تری با بخش ها و نهادهای فرهنگی و دینی از جمله شورای 
سیاست گذاری ائمه جمعه، مرکز رسیدگی به امور مساجد، رسانه ملی 
و … برای تبیین موضوعات قضائی و حقوقی، آگاهی بخشی به مردم، 
پیشگیری از وقوع جرم و توسعه فرهنگ صلح و سازش، انجام گیرد.
رئیس دســتگاه قضا گفت: در این سه ماه پرفضیلت رجب، شعبان و 
رمضان، باید اقدامات و تلاش های مــا برای اصلاح مجرمین و باز 
اجتماعی کردن زندانیان بیشتر شود؛ در این راستا، تدابیر و تمهیدات 
لازم از ناحیه سازمان زندان ها و سایر بخش های ذیربط برای تعامل 
هرچه بیشــتر با روحانیون و طلاب جهت حضور پررنگ تر آنها در 

زندان ها و کمک به فرآیند اصلاح و بازاجتماعی کردن مجرمین، اتخاذ 
گردد. همچنین در این سه ماه، تسهیلات بیشتری برای خانواده زندانیان 
از جهات گوناگون فراهم شــود؛ از جمله، در تســهیل ملاقات های 
حضوری آنها و سایر کمک ها و مساعدت هایی که به آنها می شود، در 
این سه ماه، عنایت و توجه بیشتری صورت گیرد.رئیس عدلیه تصریح 
کرد: در این سه ماه پرفضیلت رجب، شعبان و رمضان، لازم است که 
بر حجم کار شوراهای حل اختلاف، دادگستری ها، سازمان زندان ها، 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم و سایر بخش های ذیربط 
در قوه قضائیه از حیث کمک به توسعه فرهنگ صلح و سازش، کسب 
رضایت اولیای دم و صاحبان حق برای گذشت و بخششِ افراد محکوم، 

افزوده شود.
*  تسریع امور قضایی در ماه های پایانی سال

  قاضی القضات اظهار داشــت: با عنایت به اینکه حدود ۷۰ روز تا 
پایان سال باقی است و همچنین با عنایت به تعطیلی هایی که وجود 
داشته است، لازم است بخش های مختلف قضائی، در هرچه سریع تر و 
دقیق تر انجام دادن امورات مردم مراجعه کننده به مراجع قضائی اهتمام 
داشــته باشند و به هیچ عنوان، کار امروز را به فردا و کار امسال را به 
سال آتی موکول نکنند؛ انجام سریع و دقیق کار مردم مراجعه کننده به 

مراجع و مراکز قضائی، یک ضرورت بسیار مهم است.
*  توصیه اژه ای به زندانیانی که آزاد می شوند

  حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای بیان داشت: با عنایت 
به اعیاد و مناســبت های پیش رو و عفوها و ارفاقاتی که شامل حال 

زندانیان و محکومان واجدشرایط می شود، یادآوری چند نکته به آنها و 
خانواده های شان ضروری است؛ نخست آنکه، این زندانیان و محکومین 
چنانچه دارای شاکی خصوصی هستند و یا باید جبران خسارتی را در 
حق فرد یا دســتگاهی انجام دهند، به سرعت به انجام این امر اهتمام 
به خرج دهند تا بتوانند در صورت دارا بودن سایر شرایط، از عفوها 
و ارفاقات پیش رو بهره مند شوند؛ دوم آنکه، زندانیانی که به مرخصی 
اعزام می شوند و یا آزاد می شوند، نهایت تلاش خود را به خرج دهند 
که دیگر مرتکب جرم و خطا نشوند، چرا که در آن صورت، بهره مندی 
مجدد آنها از ارفاقات قانونی، سخت خواهد بود؛ سوم آنکه، زندانیانِ 
به مرخصی اعزام شده، در مدت مرخصی با خانواده خود و سایر افراد 
جامعه رفتار مناسب و پسندیده ای داشته باشند تا اصلاح و بازاجتماعی 
شدن آنها نمود و ظهور داشته باشد و شرایط برای بهره مندی بیشتر آنها 
از ارفاقات قانونی فراهم شود.رئیس قوه قضائیه افزود: ذکر این نکته 
نیز ضروری است که زندانیانی که به مرخصی اعزام می شوند، باید در 
مهلــت مقرر، خود را به زندان معرفی کنند و بازگردند؛ چرا که غیبت 
خوردن آنها و یا احضار و جلب آنها سبب می شود که نتوانند از ارفاقات 
قانونیِ بیشتر، بهره مند شوند؛ نکته دیگر آن است که چنانچه زندانیان 
در کشف بیشــتر جرم ارتکابی به بخش های مسئول یاری رسانند، 
زمینه برای بهره مندی آنها از ارفاقات قانونی، موسّع خواهد بود. این 
نکته نیز مبرهن است که مشارکت زندانیان در برنامه های آموزشی و 
تربیتی تدارک دیده شده در زندان از جمله آشنایی و انُس آنها با قرآن 
کریم، بیانگر حرکت آنها در مسیر خودسازی و اصلاح و نتیجتاً امکان 

بیشتر برای بهره مندی شان از ارفاقات قانونی است.رئیس دستگاه قضا 
گفت: برخی از محکومین مالی که در زندان به سر می برند، فاقد سابقه 
می باشند و اصطلاحاً کلاهبردار حرفه ای نیستند، بلکه بواسطه عجز و 
عدم استطاعت، نتوانسته اند بدهی و دِین خود را پرداخت کنند؛ در اینجا 
از طلبکاران آنها درخواست داریم که همکاری ها و مساعدت های لازم 
را داشــته باشند و تا آنجا که ممکن است و در توانایی شان می باشد، 
گذشــت و بخشش داشته باشند تا شرایط برای ما نیز جهت بهره مند 

کردن این زندانیان از ارفاقات قانونی فراهم باشد.
*  کمک به زندانیان مالی معسر

  قاضی القضات تصریح کرد: مســئولان ذیربط از جمله دادستان ها، 
قضات اجرای احکام و قضات ناظر زندان، به موضوع زندانیانی که 
از مدت زمان محکومیت آنها گذشــته، اما بواسطه عجز از رد مال و 
یا جزای نقدی، همچنان در زندان به سر می برند، عنایت ویژه داشته 
باشــند و وضعیت این زندانیان را مرتب دنبال کنند تا شرایط قانونی 
برای آزادی شان فراهم شود؛ اخیراً پرونده فردی را بررسی کردم که 
بواســطه کلاهبرداری، ۷ سال محکومیت دریافت کرده بود و اکنون 
۱۰ ســال بود که بواسطه عجز از پرداخت جزای نقدی در زندان به 
سر می برد؛ من در این موردِ بخصوص دستورات لازم را جهت قرار 
گرفتن نام او در فهرست عفو صادر کردم؛ مسئولان قضائی ذیربط نیز 
چنانچه با این قبیل موارد برخورد کردند، مراتب و تمهیدات لازم را 
برای ایجاد شرایط قانونی جهت آزادی این قبیل زندانیان فراهم آورند.
به گزارش قدس آنلاین ؛رئیس قوه قضائیه خاطرنشان کرد: تمایل و 
خواست ما آن است که حتی یک نفر نیز که شرایط عفو و آزادی را 
دارد در زنــدان نماند و هر چه زودتر مقدمات آزادی زندانیان واجد 

شرایط فراهم شود.

دستور ویژه اژه ای برای کمک به حل مشکل زندانیان معسر جرایم مالی

  

تازه های سیاست

یمن و مسئله بازدارندگی برای ما
در سه هفته اخیر، موشــک های یمن فراتر از انتظارات سابق رفته و 
توانسته به میانگین قابل توجهی از آتش باری برسد. درحالی که یک 
ماه پیش، میانگین حدودا هر ۱۰ شــبانه روز یک موشــک را داشت، 
حالا به هر ســه روز یک موشک رســیده و در برخی برهه ها بیشتر 
هم می شــود. این تغییر شــگرف، نیاز به یک خط لجستیک جدی و 
اساســی دارد. افزایش تامین قطعات مذکور نشان از آن دارد که قلب 
جبهه مقاومت توانســته به صورت موثر این ظرفیت را افزایش دهد، 
لذا محور باوجود مشــکلات در بخشی از ساختارهای خود، توانسته 
در بخش دیگری، کار بزرگــی را پیش ببرد. اثر این افزایش ظرفیت 
نیز واضح است. رژیم می داند که با هیچ گونه حمله ای امکان خاموش 
کردن آتش بار یمنی ها را ندارد،لذا ســعی دارد با فشار بر بخش های 
زیرساختی، جامعه یمن را علیه مقاومت بشوراند. حال این که تجربه 
یک سال گذشته نشان داده، این جامعه نه تنها عقب نخواهد نشست که 
اتفاقا به پیش خواهد آمد، لذا یک فشار معتبر در موضوع غزه وجود 
دارد. همچنین باید توجه داشــت که مشغولیت به یمن، باعث می شود 
تا برخی صداها درباره حمله به ایران کمرنگ شــود. احتمالا این خبر 
معتبر است که رئیس موساد موافق حمله به ایران و ارتش مخالف چنین 
حمله ای بوده است. علت مخالفت ارتش هم درگیر بودن در جبهه یمن 
و دوری دو هزار کیلومتری آن است. اما این سخنان نباید ما را از ایجاد 
معادله بازدارندگی بازدارد. تصور دشمن، تضعیف ایران و شکست جبهه 
مقاومت است. باید این تصور را شکست. حمله یا تهدید معتبر موشکی 
که فرماندهان نظامی از آن سخن گفته و می گویند بخشی از این پازل 
است. مسئله اصلی، بازسازی اضلاع محور به شکلی است که دوباره 
تهدید واقعی و معتبر باشــد. آن چه دشمن را به عقب خواهد زد، در 
یک ابزار خلاصه نمی شود که البته آن ابزار یعنی توان موشکی، ستون 
خیمه اســت. اما باید به ابزارهای دیگر عمق و گستره داد. بدون این 
معادله بازدارندگی، بعید نیست که رخدادهای دیوانه وار دشمن وارد فاز 
دیگری نشــود.وارد کردن زمین جدید به درگیری ها به ویژه آن جایی 
که دشمن ضعف جدی در آن دارد، می تواند فشاری اساسی را به طرف 
مقابل وارد کند. همچنین پاســخ به برخی مسائل داخلی برای ایجاد 
انســجام و جلوگیری از اقدامات ضدامنیتی بسیار حیاتی خواهد بود. 
البته حفظ حزب ا... به ویژه با توجه به شرایط موجود در سوریه از یک 
طرف و احتمال باقی ماندن رژیم در جنوب لبنان، بسیار مهم است که 
متاسفانه افق روشنی ندارد. خلاصه این که باید راه ایجاد بازدارندگی را 
در یک فرایند چندوجهی طی کرد. این مسیری دشوار اما قطعا ممکن 
برای جمهوری اسلامی ایران و جبهه مقاومت است. در گذشته، وضعیت 
به مراتب بدتری وجود داشته که به خوبی از آن عبور شده است. مهم 

تحلیل درست شرایط و تصمیم گیری شجاعانه است./ خراسان
تازه های مطبوعات

هم میهن - مسائل سیاست خارجی کشور به عنوان یک بحران جدی 
برای آینده ایران مطرح است ولی مجلس به جای پرداختن به آن ها و 
ارائه راه حل های مناسب، مشغول حاشیه شده است، این ورود به امور 
حاشیه ای، خواست اکثریت مردم و حتی نمایندگان کنونی نیست، بلکه 
یک گروه برای پرت کردن حواس مردم از مســائل بنیادی به ســوی 

موضوعات حاشیه ای، دنبال چنین برنامه ای هستند.

کیهان - این روزنامه در واکنش به مصاحبه اخیر اســحاق جهانگیری 
نوشت:معاون اول دولت روحانی گفته راه سختی در پیش است و راهی 
به جز راه مذاکره وجود ندارد. بنویسید اصل مذاکره محل مناقشه نیست. 
اما از طرف دیگر این که تنها راه حل را مذاکره بدانیم محل اشکال است. 
یادمــان نرود همین نگرش که »راهی جز مذاکره« برای حل مســئله 
تحریم نداریم، یک دوره هشــت ساله ساخت درونی اقتصاد ایران را با 
چالش مواجه ساخت چراکه ماحصل چنین تفکری، انفعال و فراموشی 

ظرفیت های کشور است.
فرهیختــگان - این روزنامه به اقدام ایتا در محــدود کردن کانال این 
روزنامه در پی ادعای  چندی قبل این روزنامه مبنی بر حضور عوامل 
موســاد در ایتا نوشته بود؛ واکنش نشان داد و اظهار کرد: مدیران ایتا به 
سال ها تلاش دلســوزان برای توجیه افکار عمومی درباره فضای امن 
پیام رسان های داخلی آسیب زدند. چه کسی این پوست موز را زیر پای 
مدیران ایتا انداخته است؟ حالا باید چند برابر تلاش قبلی به میدان بیاید 
تا به مخاطب بگوید پیام رسان داخلی قصد دخالت در امور روزمره شما 

را ندارد و این تصمیم یک استثنا بوده است. 
جمهوری اســامی - خواسته منطقی و قانونی مردم ایران که اکنون به 
یک مطالبه عمومی و فراگیر تبدیل شده این است که جمهوری اسلامی 
ایران بدون توســل به خشونت و اهرم های غیردیپلماسی، اقدام به قطع 
امتیازهایی کند که در اختیار حکومت خودخوانده طالبان قرار داده است.

 انعکاس
عصر ایران نوشــت : سخنگوی قوه قضاییه در واکنش به شایعه سازی 
درباره استعفای رئیس جمهور اظهار کرد :  دادستان های سراسر کشور 

موظف شده اند فضای رسانه ای و مجازی را کنترل کنند .
دیده بان ایران نوشت:بخشایش اردستانی، عضو کمیسیون امنیت ملی 
مجلس با بیان این که ۱۳۰هزار نیروی مقاومت آموزش داده شــده  در 
سوریه به صورت بالقوه آماده فعال شدن هستند ، گفت: در حال حاضر 
زمینه های زیادی برای تداوم تنش های نظامی در ســوریه وجود دارد 
و به نظر می رســد که درگیری های مســلحانه در این کشور ادامه پیدا 

خواهد کرد.
جماران خبر داد:داوود دانش جعفری عضو مجمع تشخیص مصلحت 
 نظام:حل موضوع FATF لزوما منجر به حل تحریم ها نمی شــود ولی 
عدم حل مشکل می تواند حتی پس از حل تحریم ها هم بر اقتصاد ایران 
ســایه بیندازد و هزینه های مبادلات اقتصادی با دنیای خارج را برای 

ایران حدود ۱۵ تا ۲۰ درصد افزایش دهد.
اصاحات نیوز خبر داد:آذر منصوری نوشت: از تعلیق کانال تلگرامی 
 و اقدام قضایی علیه دکتر محســن رنانی بســیار متاسفم. به راستی در 
زمانه ای که صحبت از ضرورت وفاق، انسجام ملی و خلق امید و اعتماد 
می شود، اعمال محدودیت برای  اندیشمند منتقد، مصلح و خیرخواهی 

مانند ایشان چه توجیهی دارد؟ بر سر شاخ نشسته بن می برید!
 DDoS چندثانیه مدعی شد:یکی از مهم ترین دلایل افزایش حملات
از مبدأ ایران، فیلترینگ گســترده و در نتیجه استفاده گسترده مردم از 
فیلترشکن های رایگان و در نهایت افزایش آلودگی شبکه است. تلفن 
همراه بســیاری از شهروندان از طریق نصب فیلترشکن های رایگان به  

عنوان bot-net مورد سوءاستفاده هکرها قرار می گیرد.

گروه سیاسی // رئیس مجلس شورای اسلامی 
گفت: عوارض زیست محیطی، عوارض آلودگی 
خاک، آب و آلودگی هوا ریشه در حوزه پسمانده 

دارد. 
   به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی در جلسه علنی صحن مجلس شورای 
اســلامی در جریان رســیدگی به گزارش کمیسیون 
کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست در مورد 
»وضعیت مدیریت پسماندها در کشور با رویکرد رسیدن 
به شرایط مناســب خصوصاً در استان های ساحلی و 
کلان شــهرها« که با حضور معــاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان محیط زیست و همچنین معاون عمران 
و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور و رئیس 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور برگزار شد، 
عنوان کرد: موضوعات متعدد و پیچیده ای داریم که بعضاً 
سه دهه هست که این موضوعات را یا نتوانستیم حل 
کنیم و یا نخواستیم حل کنیم. بعضی از مسائل پیچیده 
هستند و ابعاد گوناگون دارند ولی مسائل بسیار ساده ای 
که هیچ گونه مشــکل پولی یا کمبود تکنولوژی در آن 
نداریم، هنوز حل نشــده است. موضوع پسماند یکی 
از این موضوعات اســت.وی ادامه داد: بنده در همین 
سفر اخیری که به استان مازندران داشتم، متوجه شدم 
یکی از چالش های جدی در شمال و در هر سه استان 
ساحلی، بحران زباله و تالاب هاست. استان خوزستان 
نیز به این مشکل دچار است. روشن و شفاف بگویم به 
جز شهر اصفهان که اقتصاد پسماند با مدیریت درست 
دارد و پسماند از ابتدا در مبدا تفکیک انجام می شود و 
حداقل دفن زباله را دارند، در بقیه شهرهای کشور دچار 
بحران هستیم.قالیباف ادامه داد: روزانه ۵۸ هزار تن تولید 

زباله داریم و عوارض زیست محیطی، عوارض آلودگی 
خاک، آلودگــی آب و آلودگی هوا ریشــه در حوزه 
پسمانده دارد.رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
 اینکه در حوزه پسماند فقط مشکل مدیریتی داریم، گفت:  
۲۰ سال است که قانون پسماند نوشته شده است. سال 
۸۳ این قانون نوشته شد و سال ۸۴ آیین نامه آن تدوین 
شده است. چه کارنامه ای در حوزه پسماند داریم؟ هر 
روز هم این مشــکل بیشتر می شــود.وی ادامه داد: نه 
در موضوع تفکیک از مبدا پسماند و نه حتی تفکیک 
از مخزن آن عملکــرد خوبی نداریم. در تهران  تقریبا 
روزی ۸ هزار تن زباله داریم . در شب های عید که مردم 
خانه های خود را تمیز می کنند این عدد به ۱۲ هزار تن 
هم می رسد. این مقدار زباله در یک شبانه روز برای جا 
به جایی سه بار پیاده و سوار می شود تا به مخزن اصلی 
برســند. حال هزینه ها و خسارات را نگاه کنید. حرف 
من این اســت که امروز ۹ درصد در کل ایران بازیافت 
داریم و ۹۰ درصد زباله ما به شکل غیراستاندارد دفن 
می شــود. پس برای چه قانون می نویسیم و سازمان 
درست می کنیم؟ دستگاه های اجرایی وظیفه خود را به 
روشنی می دانند تا برای فرهنگ سازی چه اقداماتی 
را باید انجــام دهند.قالیباف تاکید کرد: موضوع اتباع 
بیگانه با جمع آوری زباله تبدیل به یک بحران شــده 
است. موضوع مدیریت پسماند اصل ۴۵ شده است و به 
کمیسیون مربوطه ارجاع می شود تا ظرف دو هفته تبدیل 
به قانون شود و نباید این قانون هم مانند قانونی که در 
سال ۸۴  برای مدیریت پسماند تصویب شد، بلااستفاده 
شود. وزارت کشور در این موضوع مسئول است. اجازه 
ندهیم شــرکت ها و افراد خاص صنعت بازیافت را 
در سیطره خود قرار دهند. در شهرستان های کوچک 

مانند میبد دستگاه زباله سوزی است که به روش خلاء 
 پســماندها را بازیافت می کند.وی ادامه داد: دستگاه 
زباله ســوز می تواند با ظرفیتی که دارد اکثر شهرهای 
 شــمالی ما را از مشکل پســماند رها کند و نیاز به 
ســرمایه گذاری زیر ۲۰ میلیارد تومان دارد. وزارت 
کشــور و محیط زیست و استانداران چه کار می کنند؟ 
سازمان شــهرداری ها تاکنون چه عملکردی در این 
حوزه داشته است؟ محیط زیست شمال ایران و سلامت 
مردم و مسافرین آن در خطر است. سد هراز و دپوی 
زباله ها در آن و در شهر رشت معضل بزرگی شده است. 
این حرف ها را می زنیم اما هیچ اقدامی انجام نمی شود. 
کمیسیون کشاورزی این موضوع را به طور جد دنبال 
کنــد. این موضوع فقط اراده می خواهد. روســتاها و 
شهرهای شمالی به هم نزدیک است و باید در موضوع 
فرهنگ سازی تلاش کنیم و تعاونی های زباله را ایجاد 
کنیم.رییس مجلس شورای اسلامی گفت: کمیسیون های 
تخصصی در جاهایی که کوتاه می شــود ورود کنند و 
این موضوع را به نتیجه برســانند. این موضوع به ارز 
و تحریم ها هیچ ربطی ندارد. در مقابل جوانان پاسخی 
نداریم. آنان می گویند یکی از مشکلاتی که حل کردید 
را نام ببرید. مطمئن هستم نمایندگان، دولت و وزارت 
کشور باید جلودار باقی دستگاه ها در موضوع پسماند 
شوند. سعی می کنم هر فصل یک جلسه درباره موضوع 

پسماند با روسای مجامع استان ها بگذارم.

قالیباف:

 روزانه ۵۸ هزار تن تولید زباله داریم

گروه سیاسی // مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور و رئیس شورای عالی انقلاب 
فرهنگی مصوبه این شورا مبنی بر ثبت سالروز شهادت آیت الله رئیسی و همراهانش 

)۳۰ اردیبهشت( را به عنوان روز شهدای خدمت در تقویم، ابلاغ کرد. 
   هدف از این مصوبه که در جلســه ۹۱۰ شورای عالی انقلاب فرهنگی به تأیید رسیده، زنده 
نگه داشتن یاد و خاطره شهدای خدمت و ارج نهادن به فداکاری های آنان در راه اعتلای ایران 

اسلامی است.متن مصوبه بر این اساس است؛ ماده واحده »تعیین روز شهدای خدمت در تقویم 
رسمی کشور« که در جلسه ۹۱۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۲۷ شورای عالی انقلاب فرهنگی؛ بر اساس 
مصوبه جلسه ۵۰۷ شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی و بنا به پیشنهاد شورای فرهنگ 
عمومی به  تصویب رســیده است برای اجرا، ابلاغ می شود.»ماده واحده - روز ۳۰ اردیبهشت 
)مصادف با سالروز واقعه شهادت آیت الله سید ابراهیم رئیسی و هیأت همراه(، به عنوان »روز 

شهدای خدمت« جهت درج در متن تقویم رسمی کشور، تعیین می شود«.به گزارش ایرنا، آیت 
الله رئیسی هشتمین رئیس جمهوری اسلامی ایران عصر یکشنبه ۳۰ اردیبهشت ۱۴۰۳ در مسیر 
بازگشــت از مراسم افتتاح سد »قیز قلعه ســی« به سمت شهر تبریز، در منطقه ورزقان استان 
آذربایجان شرقی دچار سانحه هوایی سقوط بالگرد شد و با همراهانش به مقام رفیع شهادت نائل 
آمد.به گزارش قدس آنلاین ؛ حجت الاسلام سیدمحمدعلی آل هاشم امام جمعه تبریز، حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه، مالک رحمتی استاندار آذربایجان شرقی، سردار سید مهدی 
موســوی فرمانده یگان حفاظت رئیس جمهور و تعدادی از محافظان و خدمه بالگرد، از دیگر 

شهدای این سانحه بودند.

ثبت سالروز شهادت آیت الله رئیسی، به عنوان »روز شهدای خدمت« در تقویم

معــاون   // سیاســی   گــروه 
زمینی  نیروی  انســانی  نیروی 
ارتش، گفت:نیروی زمینی ارتش 
به فرماندهان ابلاغ کرده اســت 
 برای کارکنانی که ازدواج می کنند، 

۱۰ روز مرخصی لحاظ کنند. 
  امیر ســرتیپ اصغر علیپور درباره 
مرخصــی ۱۰ روزه کارکنان ارتش 
گفــت: نیــروی زمینــی ارتش به 
فرماندهــان ابلاغ کرده اســت برای 
کارکنانــی کــه ازدواج می کنند، ۱۰ 
روز مرخصی لحــاظ کنند. همچنین 
براساس ابلاغ نیروی زمینی ارتش به 
فرماندهان نیروی زمینی، آن گروه از 
کارکنانی که صاحب فرزند می شوند، 

مشــمول حداقل ۱۰ روز مرخصی 
می شــوند. فرماندهان بنابر تشخیص 
خــود می تواننــد میــزان مرخصی 
کارکنانــی را کــه صاحــب فرزند 

می شوند، افزایش دهند.
  وی دربــاره دیگــر تصمیم نیروی 
زمینی ارتش اظهار کرد: نیروی زمینی 
ارتش به فرماندهان ابلاغ کرده است 

که از کارکنانی که مراسم عروسی خود 
را در تالارهای نیروی زمینی برگزار 
می کننــد، ورودی دریافت نکنند. به 
گزارش قدس آنلاین ؛ معاون نیروی 
انســانی نیروی زمینی ارتش درباره 
متاهل  ســربازان  خدمت  چگونگی 
گفت: سربازان متاهل در نزیک ترین 
یگان خدمتی به محل سکونت خود، 
دوران سربازی را سپری می کنند. اگر 
در شهر محل سکونت سربازان وظیفه، 
یگان خدمتی وجود نداشته باشد، آن 
سرباز به سایر نیروهای ارتش معرفی 
می شود. اگر ستاد ارتش در شهر محل 
سکونت ســرباز وجود نداشته باشد، 
وی به سپاه یا فراجا معرفی می شود. 

تسهیلات خدمتی برای سربازان متاهل



لزوم نظارت بر نمایشگاه ها و جشنواره ها

   نظارت بر نمایشگاه ها و جشنواره بایستی موردتوجه جدی 
دستگاه های اجرایی و نظارتی باشد . نمایشگاه ها و جشنواره ها 
به عنــوان رویدادهای مهم فرهنگی، تجاری و اجتماعی، نقش 
بســیار موثری در توســعه اقتصادی و فرهنگی جامعه دارند. 
این رویدادها فرصت هــای فراوانی برای معرفی محصولات و 
خدمات، تبادل اطلاعات و ارتقاء ســطح آگاهی عمومی فراهم 
می کنند. با این حال، برگزاری نمایشگاه ها و جشنواره ها توسط 
بخش خصوصی بــا مجوز دســتگاه های دولتی نظیر صمت، 
میراث فرهنگی و ... نیازمند نظارت دقیق و جامع اســت تا از 
بروز مشکلات و چالش های احتمالی جلوگیری شود.  اهمیت 
نظارت بر نمایشگاه ها و جشنواره ها برهیچکس پوشیده نیست. 
نظارت بر نمایشــگاه ها و جشــنواره ها به حفظ استانداردها و 
کیفیت اجرای این رویدادها کمک می کند. این امر شامل نظارت 
بر طراحی و اجرای نمایشــگاه ها، محتوای برنامه ها و خدمات 
ارائه شده به بازدیدکنندگان است. با نظارت مناسب، می توان از 
برگزاری رویدادهای با کیفیت و مطلوب اطمینان حاصل کرد. 
نظارت دقیق بر نمایشگاه ها و جشنواره ها به جلوگیری از بروز 
مشکلات مالی و قانونی کمک می کندو از حقوق شرکت کنندگان 
و بازدیدکنندگان حمایت می شود.با نظارت مناسب، می توان از 
رضایت و خوشنودی بازدیدکنندگان اطمینان حاصل کرد. نظارت 
بر جشنواره ها و نمایشگاه هایی که توسط بخش خصوصی و با 
مجوز دستگاه های دولتی برگزار می شود، به حفاظت از میراث 
فرهنگی و هنری کمک می کند. نظارت دقیق بر نمایشگاه ها و 
جشــنواره ها به افزایش اعتماد عمومی به این رویدادها کمک 
می کند. وقتی مردم اطمینان دارند که نمایشگاه ها و جشنواره ها 
تحت نظارت دقیق و جامع هستند، با اطمینان بیشتری به شرکت 
در این رویدادها می پردازنــد و از خدمات و محصولات ارائه 
شده بهره مند می شوند. نظارت بر نمایشگاه ها و جشنواره ها به 
حمایت از تولیدکنندگان و شرکت کنندگان کمک می کند. این امر 
شامل حمایت از حقوق و منافع تولیدکنندگان و شرکت کنندگان، 
ایجاد فرصت های برابر و عادلانه برای همه شــرکت کنندگان و 
جلوگیری از تقلب و سوءاســتفاده های مالی است. نظارت بر 
نمایشگاه ها و جشنواره ها به ارتقاء سطح کیفیت و استانداردهای 
این رویدادها کمک می کند. این امر شــامل بررسی و ارزیابی 
مستمر رویدادها، ارائه بازخوردها و توصیه های بهبود، و ایجاد 
استانداردهای بالا برای اجرای نمایشگاه ها و جشنواره ها است. 
نظارت بر نمایشگاه ها و جشــنواره ها به تقویت همکاری های 
بین بخشی کمک می کند. این امر شامل همکاری بین دستگاه های 
دولتی و بخش خصوصی، ایجاد شــبکه های همکاری و تعامل 
و تسهیل برگزاری رویدادهای مشترک و مشارکتی است.یکی 
از راهکارهای موثر برای نظارت بر نمایشگاه ها و جشنواره ها، 
ایجاد قوانین و مقررات شــفاف و دقیق است.  ایجاد نهادهای 
نظارتی مســتقل و تخصصی برای نظارت بر نمایشــگاه ها و 
جشــنواره ها می تواند به بهبود فرآیند نظــارت کمک کند. این 
نهادها بایــد دارای تخصص و تجربه کافــی در زمینه نظارت 
بر رویدادها باشــند و به صورت مستقل و بی طرف عمل کنند. 
نظارت بر نمایشــگاه ها و جشــنواره ها باید به صورت مستمر 
و پیوسته انجام شــود. این امر شامل بررسی و ارزیابی مستمر 
رویدادها، ارائه بازخوردها و توصیه های بهبود، و پیگیری اجرای 
توصیه ها و رفع مشکلات است. افزایش شفافیت و اطلاع رسانی 
در فرآیند نظارت بر نمایشگاه ها و جشنواره ها می تواند به بهبود 
نظارت کمک کند. این امر شامل ارائه اطلاعات شفاف و دقیق 
به شرکت کنندگان و بازدیدکنندگان، اطلاع رسانی درباره قوانین 
و مقررات و ایجاد کانال های ارتباطی برای ارائه شــکایات و 
پیشنهادات است.تقویت همکاری های بین بخشی بین دستگاه های 
دولتی و بخش خصوصی می تواند به بهبود نظارت بر نمایشگاه ها 
و جشنواره ها کمک کند. این امر شامل ایجاد شبکه های همکاری 
و تعامل، برگزاری جلسات مشترک و مشاوره های تخصصی و 
تسهیل برگزاری رویدادهای مشترک و مشارکتی است.در استان 
هرمزگان و شهر بندرعباس که نیمه دوم سال بهشت نمایشگاه ها 
و جشنواره هاســت، انتظار می رود میزان نظارت ها افزایش 
یابــد. مردم انتظار دارند در نمایشــگاه ها کیفیت محصولات و 
ارائه خدمات بیشــتر و قیمت ها ارزان تر باشد که گاهی چنین 
نیست و در برخی از نمایشگاه ها محصولات، کالاها و اجناس 
با کیفیت بسیار پایین عرضه می شــوند و از آن طرف نظارت 
 چندانی بر قیمت ها وجود ندارد. ضعف در نظارت ها باعث ایجاد 
حاشیه هایی مانند حاشیه های جشنواره خواجه عطاء می شود 
کــه امام جمعه محترم بندرعباس نیز در خطبه های نماز جمعه 
بر لزوم نظارت توسط متولیان مربوطه تاکید کردند و گفتند اگر 
مجوزی برای چنین برنامه هایی صادر می کنید، باید نظارت دقیقی 
بر آن داشته باشید. نباید پس از بروز ناهنجاری ها، مسئولیت را 
انکار کنید. بخش زیادی از این جشنواره خوب برگزار شده، اما 
درصد کمی از آن مشکل ساز بوده که باید اصلاح شود.از طرفی 
دیگر بر نمایشــگاه های کالا و سوغات و... نیز بایستی نظارت 
شوند تا اجناس و خدمات ارائه شــده در این نمایشگاه ها از 
کیفیت بالایی برخوردار باشند و قیمت ها نیز مناسب و ارزانتر 
از بازار باشــد. از آن طرف در زمان اوقات شرعی بایستی اذان 
پخش شود و نمازخانه های مناسبی با مهرو تسبیح و کتاب های 
قرآن و ادعیه در نمایشــگاه در مکانی مناسب در نمایشگاه ها 

درنظرگرفته شود و اطلاع رسانی مناسبی هم صورت پذیرد.
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تندخوانی و تقویت حافظه، سفر به دنیای یادگیری سریع

تندخوانــی و تقویت حافظه مهارتی اســت جذاب و اثر 
بخش. تندخوانی به این صورت شــناخته می شــود که 
فرد در مدت زمان بســیار کوتاه مطالب را با ســرعت و 
 درک مطلب بالا یــاد بگیرد.مهــارت تندخوانی یکی از 
شــیرین ترین دانش هایی اســت که در حوزه مطالعه و 
یادگیری، از اهمیت و کاربرد بالایی برخوردار است.مقاله 
تاریخچه تندخوانی از دیروز تا امروز شما را به شکل کاملا 
دقیق با تاریخچه تندخوانی و تحولات آن آشــنا خواهد 

ساخت.
*  جنگ جهانی اول آغازی برای تحولی بزرگ

  تاریخچــه تندخوانــی به اوایل قرن ۲۰ و در طول جنگ جهانــی اول باز می گردد واز آنجایی 
شــروع شد که خلبانان هواپیمای جنگنده ها قادر به تشخیص صحیح نیروهای خودی از دشمن 
را نداشــتند و این شــد که دانشــمندان را دور هم جمع آوردند تا برای رفع این مشکل چاره ای 
بیاندیشــند و این شد که دستگاهی به نام تاچیستوســکوپ طراحی نمودند . این دستگاه طوری 
عمل می کرد که زمانی که خلبان صورت خود را در این دستگاه قرار می داد و یک سری اشکال 
هندسی مثل دایره کوچک شروع به حرکت می کرد و خلبان باید بدون حرکت سر چشم خود را 
دنبال شکل دایره حرکت دهد و به مرور زمان سرعت دایره تندتر می شد. این تمرین باعث تقویت 
عضلات چشــم خلبان ها می شــد و به راحتی این معضل بزرگ را برطرف کردند. تاریخ نگاران 
به طــور اختصاصی از فردی به نام اوِِلین وود، معلم مدرســه و پژوهش گر یاد می کنند. او با ابهام 
و یا ســوالی که برایش به وجود آمد به دنبال مســئله آن گشت. این پژوهش گر سوالش این بود 
که چرا افراد با ســرعت های مختلف مطالعه می کنند؛ مثلا یکی ۱۰ صفحه را در ۵ دقیقه و یکی 
۱۰ صفحه را در ۳ دقیقه می خواند. مگر چه فرق هست بین افراد؟ همین شد که پژوهش هایش 
را ادامه داد، اما به نتیجه ای نرســید و کامل خســته و نا امید شده بود که روی صندلی نشسته بود 
و داشــت کتاب مورد علاقه خودش را مطالعه می کرد که متوجه شــد خواندن یک متن با کمک 
حرکت دست زیر خطوط، به چشم کمک می کند تا تمرکز و سرعت بیشتری داشته باشد و همین 
شد که پژوهش هایش را به طور تخصصی ادامه داد و باعث انگیزه بیشتر او شد.وود نخستین بار 
مطالعاتش را در دانشگاه اوتا به دیگران آموزش داد و یک سال بعد مجموعه آموزش های عمومی 
 خود را در واشــینگتن راه اندازی کرد. او این مهارت و تکنیک را به ســال ۱۹۶۰ به نام خودش 
ثبت کرد و این شــیوه را تندخوانی نام گذاشــت و بعد ها تندخوانی در دانشگاه های برتر جهان 
جایــی پیــدا کرد و تقریبا از ۶۰ ســال پیش به صــورت حرفه ای و تخصصــی تندخوانی در 
تدریس حرفــه ای جای گرفت .در عصر حاضر جناب تونی بــازان را پدر تندخوانی و تقویت 
حافظه می شناســند.تونی بوزان به عنوان نویســنده کتاب های روانشناســی رایج و مردم پسند 
مثل نســبت هوشــی)GQ(، هوش روحانــی و معنوی، حافظــه، خلاقیــت و تندخوانی که با 
 موضوعات حافظه و مغز در ارتباط هســتند، مشهور شده اســت.بنیان گذار تکنیک بزرگی به نام 
نقشه ی ذهنی است که در تمام جهان و تمام اصناف شغلی در حال استفاده می باشد.این تکنیک که به نام نقشه 
 ذهنی نام گذاری شده است، تحولی در عرصه تندخوانی و آموزش ایجاد کرد .بازان بنیانگذار مؤسسه هوش و 
راه انداز مســابقات جهانی هوش است و بعدها با فراگیر شدن این تخصص وارد جمهوری اسلامی 
ایران شد و تقریبا ۶ سال پیش توسط بنده به صورت تخصصی و حضوری وارد بندرعباس شد و با 
حمایت های مجموعه ی آموزشی سیمرغ در هرمزگان گسترش یافت و در حال حاضر دوره های 
تندخوانی و تقویت حافظه در رده های سنی مختلف در حال برگزاری می باشد.در روزگاری که سرانه 
ی مطالعه در کشورهای مختلف همچنین کشور ما بسیار پایین آمده که یکی از دلایل آن کمبود وقت 
افراد می باشد، تندخوانی عرصه ی جدیدی را در زمان و مطالعه برای ما فراهم کرده است؛ به طوری 
که با گذراندن دوره های تندخوانی و تقویت حافظه سرعت مطالعه و درک مطلب ما افزایش خواهد 
یافت و زمان کمتری از ما گرفته خواهد شد و همچنین عدم تمرکز و دقت در مطالعه و خواب آلودگی 
هنگام مطالعه مارا برطرف کرده و باعث ایجاد شوق و اشتیاق برای خواندن کتاب و درس می شود.

گروه خبر // استاندار هرمزگان امنیت و سلامت 
را به عنوان زیرساخت های استراتژیک توسعه 
استان برشــمردند و برای رسیدن به وضعیت 
مطلوب در حوزه بهداشــت و درمان بعنوان 
پیشــران ارتقاء سرمایه اجتماعی بر نقشه راه 
مشــترک و تصمیمات کاربردی دراین بخش 

تأکید کرد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا؛ آشــوری تازیانی در 
نشســت با رئیس و معاونان دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان، گفت: امنیت و سلامت با همه ی زوایای 
مرتبط نه تنها یک موضوع حیاتی، بلکه یک مسئله 
استراتژیک و مبنای توســعه بشمار می روند و در 

اولویت برنامه ریزی های اســتان قرار دارند.وی با 
اشاره به ضرورت برنامه ریزی دقیق و مبتنی بر آمار 
منسجم و آمایش تخصصی سلامت، افزود: وضعیت 
موجود سلامت در استان باید با برنامه ریزی دقیق، 
تلاش جمعی، تصمیمات کاربردی و خلق منابع جدید 
به وضعیتی مطلوب تبدیل و شاخص های سلامت 
ارتقاء یابند و با خدمات رســانی به مردم، افزایش 
ســرمایه اجتماعی را رقم بزند.استاندار هرمزگان با 
اشاره به سیاست های ابلاغی و برنامه هفتم توسعه 
در حوزه سلامت، خاطرنشان کرد: تلاش های ملی 
در برنامه ریزی حوزه ســلامت خوب بوده اســت، 
اما باید اولویت های اســتانی را با نگاه آمایشــی 

ویژه ســلامت در قالب برنامه جامع تعیین شــود.
آشوری تأکید کرد: برخی مسائل بهداشت و درمان  
اورژانســی را می توان با منابع محدود گره گشایی 
کرد و برخی مــوارد هم بیش از آنکه نیازمند منابع 
باشند با تصمیم سازی تســهیل می شوند دسته ای  
دیگر هم در برنامــه ریزی میان مدت و بلند مدت 
می گنجند.نماینده عالی دولت در هرمزگان، ناترازی 
 هزینه ها و درآمد را چالش  مهم جذب و نگهداشت 
نیروی انسانی دانست و عنوان داشت: باتوجه به انجام 
مراحل نهایی ساخت بیمارستان های استان و افزایش 
۱۰۰۰ تخت بیمارستانی به سرانه درمانی استان در 
حوزه جذب نیروی انسانی ماندگار تلاش داریم از 
طریق افزایش سهمیه استخدام، بورسیه دانشجویان 
دانشکده  های اســتان و اختصاص سهمیه بومی در 
کنکور اتفاقات مؤثری را شاهد باشیم.در این نشست، 
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان و معاونان 
گزارشی از اقدامات انجام شده و چالش های پیش رو 
ارائه دادند و بر ضرورت همکاری بیشتر بین نهادهای 
اجرایی با دانشگاه در راستای ارتقای سطح سلامت 
در استان تأکید کردند.گفتنی ست یکی از برنامه های 
مهم استاندار هرمزگان در حوزه کشف و رفع مسائل 
بازدید میدانی و گفتگو با کارشناســان است که در 
پی آن جلســات تحلیل وضعیت و برنامه ریزی با 
مدیران مجموعه در دستورکار قرار می گیرد، محمد 
آشــوری تازیانی در بازدیدی سرزده با کارشناسان 
 دانشــگاه علوم پزشــکی اســتان دیدار و گفتگو 

کرد .

گروه خبر // معاون صید و بنادر ماهیگیری سازمان شیلات ایران به عنوان 
نماینده عالی معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران به همراه مدیر کل 
شیلات هرمزگان و معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان در پی 

آتش سوزی از بندر صیادی کنگ بازدید کردند.
    به گزارش خبرنگار دریا ، معاون صید و بنادر ماهیگیری ســازمان شیلات 
ایران در بازدیــد از این بندر صیادی گفت: پیگیری و رفع چالش های جامعه 
صیادی به ویژه با توجه به آتش سوزی اخیر،رفع موانع اطفاء حریق و مدیریت 
حریق احتمالی از اهم تاکیدات معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران است.
عطاا... رئیسی ضمن تشکر از مجموعه بهره برداران بندر صیادی کنگ و مدیریت 
صورت گرفته از ممانعت از سرایت آتش به شناور های مجاور تصریح کرد: یک 
فقره آتش سوزی هم قابل پذیرش نیست اما مدیریت صورت گرفته در کنترل 
و  مدیریت آتش و همچنین ممانعت از ســرایت آتش نیز شایان تقدیر است.
وی با اشاره به پیشنهاد معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران در تهیه یک 
فروند شناور آتش خوار توسط جامعه بهره بردار بندر صیادی با مشارکت جامعه 
صیادی و تجهیز آن توسط سازمان شیلات ایران با مجموع اعتباری حدود پانزده 
میلیارد تومان افزود: خوشبختانه این پیشــنهاد با استقبال جامعه بهره بردار و 
صیادی روبرو شد و مقرر شد پس از خرید شناور سازمان شیلات ایران نسبت 
به تجهیز آن اقدام کند.رئیسی خاطر نشان شد با خرید این شناور آتش خوار، 
بندر صیادی کنگ اولین بندر مجهز به شناور آتش خوار خواهد بود که می تواند 
به صورت الگو در همه بنادر صیادی کشور اجرا شود .در ادامه مدیر کل شیلات 

استان هرمزگان ضمن تشکر از توجه مجموعه سازمان شیلات ایران و استانداری 
هرمزگان به فعالیت های شیلاتی به ویژه جامعه صیادی گفت: طرح پیشنهادی از 
سوی معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران می توان برای همیشه مشکل 
تامین شــناورهای آتشخوار را در بندر صیادی حل کند و امید است با اجرای 
آن شاهد رضایت بیش از پیش جامعه صیادی باشیم.مسعود بارانی در ادامه از 
بندر صیادی کنگ به عنوان بندر برخوردار از بزرگترین حوضچه صیادی کشور 
یاد کرد و تصریح کرد: بندر صیادی کنگ با حدود ۱۵۰۰فروند شناور صیادی 
و بیش از سه هزار و ۱۰۰نفر  و صید سالانه بالغ بر ۲۶ هزار تن نقش بسزایی 
در صید و صیادی کشور دارد.گفتنی است در حاشیه  این بازدید معاون صید و 
بنادر ماهیگیری شیلات ایران، مدیر کل شیلات هرمزگان و معاون صید و بنادر 
ماهیگیری شیلات هرمزگان با جامعه صیادی دیدار و پیشنهادات و مشکلات 
مطرح شده را در فضایی صمیمی بررسی کردند.شایان ذکر است در این بازدید از 
پروژه در حال احداث بازوی غربی بندر صیادی کنگ و محوطه سازی اطراف 

و بندر صیادی کنگ نیز بازدید شد.

استاندار هرمزگان تاکید کرد 

لزوم ارتقای شاخص های سلامت درهرمزگان 

مصاحبه اختصاصی // فن بیان و ســخنوری از مهارت های 
حیاتی است که می تواند زندگی کودکان و نوجوانان را به طرز 
چشمگیری بهبود ببخشد. این مهارت ها نه تنها به افزایش 
اعتماد به نفس و توانایــی ارتباطی کمک می کنند، بلکه در 

تحصیلات و زندگی شخصی نیز تاثیرات مثبتی دارند. 
  در این میان، موسسات آموزشی نقش مهمی در آموزش و تقویت 
این مهارت ها دارند. یکی از این موسســات، موسسه آموزشی فن 
بیان و مهارت های زندگی سیمرغ است که با بهره گیری از مدرسان 
مجرب و برنامه های آموزشی متنوع، به آموزش فن بیان به کودکان 
و نوجوانان می پردازد.در این مصاحبه، با خانم فاطمه محمودجانلو، 
آموزگار و مدرس فن بیان کودک و نوجوان در موسســه سیمرغ، 
گفت وگویی خواهیم داشت. ایشان با سابقه چندین سال کار با کودکان 
و همکاری با موسسه سیمرغ، تجربیات و دیدگاه های ارزشمندی 
در زمینه آموزش فن بیان و ســخنوری دارند. در این مصاحبه، به 
بررســی روش ها و تکنیک های آموزشی، چالش های موجود در 
آموزش فن بیان، تاثیرات این مهارت ها بر زندگی کودکان و نوجوانان 
و نقش والدین و معلمان در تقویت این مهارت ها خواهیم پرداخت.

خانم محمودجانلو با عشــق و اشتیاق به تدریس، بخشی از وجود 
خود را در کنار کودکان کامل می داند و این عشق به کودکان او را به 
این حوزه جذب کرده است. او معتقد است که بهترین تکنیک برای 
آموزش فن بیان به کودکان، هم زبان شدن و هم دلی با آن هاست. وی 
تاکید می کند که با درک زبان کودکان و تلفیق بازی های هدفمند با 
آموزش، می توان به بهترین نتیجه دســت یافت.یکی از چالش های 
مهم در آموزش فــن بیان به کودکان و نوجوانان، باور نادرســت 
هنرجویان درباره نیاز به صدای زیبا برای شرکت در کلاس های فن 
بیان است. خانم محمودجانلو با تاکید بر این که این باور اشتباه است، 
به آموزش هایی می پردازد که به هنرجویان کمک می کند تا ترس از 
صحبت کردن در جمع را کنار بگذارند و به راحتی صحبت کنند. او 
همچنین به نقش مهم والدین در تقویت مهارت های فن بیان کودکان 
اشاره می کند و معتقد است که والدین باید به اهمیت بیان زیبا و تاثیر 
آن بر روابط عاطفی و اجتماعی فرزندان خود آگاه شوند.در ادامه این 
مصاحبه، خانم محمودجانلو به برنامه ها و هدف های آینده خود برای 
بهبود آموزش فن بیان و سخنوری به کودکان و نوجوانان می پردازد 
و توصیه هایی برای والدین و معلمان ارائه می دهد. او همچنین منابع 
و کتاب هایی را برای یادگیری بیشتر در زمینه فن بیان و سخنوری 
معرفی می کند و به اهمیت موسسه سیمرغ به عنوان یک موسسه معتبر 

در این زمینه اشاره می کند.با هم به گفت وگو با خانم محمودجانلو 
می پردازیم و از تجربیات و دیدگاه های او بهره مند می شویم.

دریــا: لطفــاً خودتــان را معرفی کنید و کمــی درباره ســابقه و 
تجربیات تان در زمینه فن بیان و سخنوری برای کودکان و نوجوانان 
 توضیح دهید.چطور شــد که با موسســه آموزشــی فــن بیان و 

مهارت های زندگی سیمرغ همکاری کردید؟
  فاطمــه محمودجانلو،آموزگار و مدرس فن بیان کودک و نوجوان 
 هستم که بواسطه ی چندین سال کاربا کودکان و معرفی ام توسط خانم 
دکتر صابر )یکی از اســاتید و روانشناســان فعلی سیمرغ(به آقای 
 عابدی مدیر آموزشگاه سیمرغ، وارد این موسسه شدم و جزو اولین 

مدرس های فن بیان در مجموعه بودم.
دریــا: چه عواملی شــما را به این حوزه جذب کرده اســت و چرا 

تصمیم گرفتید با کودکان و نوجوانان کار کنید؟ 
 بخشی از وجود من بدون اغراق با قرار گرفتن در کنار کودکان کامل 
می شــود. من همیشه و همیشه اشــتیاق به تدریس داشته ام و در 

کنارشون حال خوبی دارم.
  همزبانی و همدلی با کودکان 

دریــا: چــه روش هــا و تکنیک هایــی را در آموزش فــن بیان و 
سخنوری به کودکان و نوجوانان استفاده می کنید؟

بهترین تکنیک برای آموزش در این رده ی ســنی هم زبان شدن و 
هم دلی با کودکان است .فقط کافیست زبان کودکان را فهمید تا این 
فرشته ها نیز با جان و دل پذیرای ما باشندو تلفیق بازی های هدفمند 

در کنار آموزش بی تاثیر نیست.
دریــا: چگونــه می توان مهارت هــای فن بیان و ســخنوری را در 

کودکان و نوجوانان تقویت کرد؟
شاید همانگونه که در مدارس در چند سال اخیر مهارت های زندگی 
تدریس می شود،ضرورت تشکیل کلاس های فن بیان و سخنوری 

کامل احساس می شود.
 دریا: آیا تفاوت هایی در آموزش فن بیان به کودکان و نوجوانان 

وجود دارد؟ اگر بله، این تفاوت ها چیست؟
بله.نحوه ی ارائه،نیاز فکری و ادراکی.

دریــا: به نظر شــما، چگونــه مهارت هــای فن بیان و ســخنوری 
می توانند بر زندگی شخصی و تحصیلی کودکان و نوجوانان تاثیر 

بگذارند؟
تصور کنید یکی از همســایگان برای ما آشی خوشمزه در مشتش 
بیاورد و بگوید بفرما...  .  قطعا با خودتان خواهید گفت چرا آش به 

این خوشمزگی را در مشت خود ریخته؟
  فن بیان هم کاملا به این شکل است. شاید بیشتر ما و کودکانمان 

 ایده ها و فکر های خوبی در سر پرورانده باشیم، اما چیدن آنها در 
ظرفی مناسب و ارائه ی درست و به موقع بسیار حائز اهمیت است 
که ما در کلاس های فن بیان و مهارت ها این آموزش ها را خواهیم 

داد.
دریا:آیا می توانید نمونه هایی از کودکان یا نوجوانانی که به دلیل 
آموزش فن بیان، تغییرات مثبت در زندگی شان دیده اند را به 

اشتراک بگذارید؟
هنرجوهای زیادی خدارو شکر در موسسه سیمرغ کسب مهارت 

کردن و با سخنی شیوا و بیانی زیبا در اجراها شرکت می کنند.
دریــا: با چــه چالش هایــی در آموزش فن بیان و ســخنوری به 

کودکان و نوجوانان مواجه هستید؟
مهم ترین چالش این است که هنرجوها این باور را دارند که حتما باید 
صدای زیبا داشته باشند و این شرط شرکت در کلاس های فن بیان 
است.کاملا این مسئله اشتباه است ،ما به آنها آموزش می دهیم تا ترس 

از صحبت کردن در جمع را کنار گذاشته و به راحتی صحبت کنند.
دریا:چگونه این چالش ها را مدیریت و برطرف می کنید؟

همراه بودن با هنر جوها ،شنیدن صحبت ها و دغدغه های آن ها در 
جلسات نخستین و در نهایت آموزش های مناسب.

دریا: آیا والدین نیز نقش مهمی در تقویت مهارت های فن بیان 
کودکان خــود دارند؟ چگونه والدیــن می توانند در این زمینه 

همکاری کنند؟
آگاه سازی والدین در نقش و اهمیت بیان زیبا.همانگونه که والدین 
 هزینه های زیادی صرف پوشــاک و خــوراک کودکان می کنند ،

روح هم نیاز به تغذیه سالم دارد. به جهت دیده شدن مهارت ها و 
توانایی های کودکان، کلام نافذ و زیبا می تواند در قلب و جان هر 

شنونده ای وارد شده و اعتماد به نفس را افزایش دهد.
دریا: به نظر شما، چگونه می توان آموزش فن بیان و سخنوری را 

در مدارس و مراکز آموزشی گسترش داد؟
با استفاده از مدرسین فن بیان از آموزشگاه های معتبر و سازمان 

فنی و حرفه ای.
دریا: چه برنامه ها و هدف هایی برای آینده دارید تا آموزش فن 

بیان و سخنوری را به کودکان و نوجوانان بهبود بخشید؟
ترغیب و تشویق و آگاه سازی والدین به اهمیت و نقش بیان و کلام 

زیبا در ارتباطات عاطفی و اجتماعی.
دریا: آیا توصیه هایی برای والدین و معلمان دارید تا بتوانند به 
بهتر شدن مهارت های فن بیان کودکان و نوجوانان کمک کنند؟

این مورد به آموزش و پرورش برخواهد گشــت که معلمان یک 
دوره فن بیان به عنوان ضمن خدمت ببینند.حال بصورت معرفی به 

 آموزشگاه های خصوصی فن بیان یا دعوت از اساتید فن بیان در 
دوره های ضمن خدمت.

  کتاب ها وفیلم ها
دریا: چه منابع یا کتاب هایی را برای یادگیری بیشــتر در زمینه 

فن بیان و سخنوری پیشنهاد می دهید؟
 به جهت افزایش اعتماد به نفــس کتاب:هنر جنگ،کتاب مذاکره 
برایان تریسی،کتاب کیمیاگر،ایگو دشــمن است و ....،شرکت در 

وبینارهای فن بیان، دیدن فیلم:مرد فیلی،سخنرانی پادشاه و ....
  تیم قوی روان شناسی در سیمرغ

 دریا:چه توصیه ای به والدین برای ثبت نام فرزندان شان در 
آموزشگاه سیمرغ دارید ؟

 ســیمرغ به نظر و تجربــه ی کاری من تنها موسســه فن بیان و 
 مهارت های زندگی در اســتان هســت که در کنارش تیم قوی 
روان شناســی وجود دارد، مراجعه کنندگان ارزیابی میشــن و با 
شناختی نسبی که مدرسین پیدا میکنن، مسیر برقراری ارتباط را 

هموارتر میکنه.
دریــا: اگر مطلبی در این گفتگو بیان نشــد و عنوانش ضروری 

است را بفرمایید.
 بســیار سپاســگزارم از اینکه با بنده صحبت کردید و این را به 
 تمام مخاطبیــن و عزیزانی که این مطالب را می خوانند به جرات 
می گویم: به صحبت کردن به عنوان فرصتی برای ارتباط با دیگران 

نگاه کنید، نه فقط یک ضرورت.

گفتگوی خواندنی دریابا مربی فن بیان

آموزش فن بیان به کودکان و نوجوانانآموزش فن بیان به کودکان و نوجوانان
 تجربه ای از موسسه سیمرغ تجربه ای از موسسه سیمرغ

داوود رجایی، مدرس تندخوانی و تقویت حافظه

معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران  دستور داد 

تجهیز بندرصیادی کنگ به شناور آتشخوار 
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وزیر نفت: 
روشن شدن وضع قاچاق سوخت مطالبه عمومی است 
  گروه اقتصادی//  پاک نژاد وضعیت قاچاق سوخت در کشور را یک 
مطالبه عمومی برشمرد و گفت: متاسفانه این موضوع به یک معضل و تبدیل  
شده است به طوری که مسئولان کشور و شخص رئیس جمهور هم پیگیر 
این موضوع هستند.محسن پاک نژاد وزیر نفت  وضعیت قاچاق سوخت در 
کشور را یک مطالبه عمومی برشمرد و گفت: متاسفانه این موضوع به یک 
معضل تبدیل  شــده است به طوری که مسئولان کشور و شخص رئیس 
جمهور هم پیگیر این موضوع هستند.به گزارش خبرگزاری صداوسیما، 
وزیــر نفت در ادامه ابراز امیدواری کرد و افزود: در حال حاضر بخشــی 
قاچاق ســوخت به هوشمندسازی سامانه، فرآیند انتقال سوخت و حوزه 
مصرف بر میگردد، خوشبختانه مقدمات این طرح در حال بررسی است 
و در آینده نزدیک کمتر از دوماه به نتیجه مطلوبی در زمینه جلوگیری از 

قاچاق سوخت در کشور خواهیم رسید.

اختصاص 9۶ همت تسهیلات به شرکت های دارویی
  گروه اقتصادی// بانک مرکزی از ابتدای سال تا کنون، در مجموع بالغ 
بــر ۳ میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار برای واردات دارو، مواد اولیه دارویی و 
تجهیزات پزشکی تأمین ارز داشت که از این مبلغ بیش از ۲ میلیارد و ۴۰۵ 
میلیون دلار با نرخ ارز ترجیحــی ۲۸.۵۰۰ تومان بود. به گزارش ایران، 
همچنین در این مدت به شرکت های دارویی، تجهیزات و ملزومات پزشکی 
و تولیدکنند گان شــیر خشک بالغ بر ۹۶.۸ هزار میلیارد تومان تسهیلات 

بانکی پرداخت شده که تقریباً دو برابر تعهد سالانه است.

جایزه 5۰ میلیونی برای رمزارزهای غیرمجاز
 گروه اقتصادی// صنعت برق به ازای گزارش هر دستگاه ماینر غیرمجاز، 
مبلغ یک میلیون تومان و برای گزارش مزارع بزرگتر تا سقف ۵۰ میلیون 
تومان پاداش می دهد.به گزارش ایران، محمد اله داد معاون  توانیر گفت: هر 
ماینر حدود ۳.۵ کیلووات ساعت برق مصرف می کند، بنابراین مزرعه ای با 
هشت دستگاه ماینر غیرمجاز، در ماه حدود ۲۰ هزار کیلووات ساعت برق 

مصرف می کند.

تمدید ثبت نام خودروهای وارداتی
  گــروه اقتصادی// متقاضیان برای ثبت نام در دور جدید عرضه 
 خودروهای وارداتی تا روز پنجشــنبه هفته جاری فرصت دارند تا 
۵۰۰ میلیون تومان را در یکی از حســاب های بانکی بلوکه و سپس 
اقــدام به ثبت نام کنند.به گزارش ایــران، مهدی ضیغمی مدیر طرح 
واردات خودروی وزارت صمت با اشــاره به تمدید مهلت ثبت نام 
خودروهای وارداتی تا روز شنبه )۲۲ دی ماه(، از عرضه هشت هزار 

خودروی وارداتی در این دوره خبر داد.

اقتصادی

خبـر

آغاز برداشت گوجه فرنگی خارج از فصل در بندرخمیر
گروه   اقتصادی//  مدیر جهاد کشاورزی 
شهرستان بندرخمیر گفت: برداشت 
گوجه فرنگی خارج از فصل، از سطح 
۲ هزار و ۴۰۰ هکتار از مزارع بخش 
کهورســتان شهرستان بندرخمیر 

شروع شد. 
   رشید زامیران مدیر جهاد کشاورزی 
شهرســتان بندرخمیر، با بیــان این که 
برداشت گوجه فرنگی خارج از فصل، 
از سطح ۲ هزار و ۴۰۰ هکتار از مزارع 
بندرخمیر  شهرستان  کهورستان  بخش 
شروع شده اســت، افزود: کهورستان، 
از مناطق عمده تولیــد گوجه فرنگی 
بیشترین ارقام کشت شده گوجه فرنگی در این شهرســتان محسوب می شود و 

شــامل برنتا، بدرو، و ۸۳۲۰ است. وی 
خاطرنشــان کرد: گوجه فرنگی تولید 
شــده در بخش کهورســتان با داشتن 

 ویژگی از قبیل کیفیت و بازارپســندی
 بالا علاوه بر تأمیــن نیازهای گوجه 
فرنگی در ســطح کشــور، بخشی از 
محصول نیز به خارج از کشــور صادر 

می شود.
  زامیران اضافه کرد: شهرســتان های 
تهران، مشــهد، تبریز، رشت، اردبیل و 
ارومیه از بازارهای عمده داخل کشور 
بــرای این محصول اســت.به گزارش 
ایسنا ؛ مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
بندرخمیر پیش بینی کرد که در ســال 
جاری بیش از ۱۴۴ هزار تن محصول 
در سطح مزارع شهرستان برداشت و به 

بازار عرضه می شود.

گروه اقتصادی// مدیرعامل نیروگاه بندرعباس 
از ســاخت و تعویض لوله های واتروال  توسط 
متخصصان داخلی در راســتای تعمیرات نیمه 

اساسی واحد یک بخار در این نیروگاه خبر داد.
  به گزارش خبرنــگار دریا؛ محمدعقیل عامری 
سیاهویی عنوان کرد: در راستای فناوریهای مورد 
نیاز در زمینه تامین قطعات داغ نیروگاه و هدف از 
اجرای آن دستیابی به راهکارمناسب جهت ایجاد 
دانش فنی ســاخت داخل و ایجاد شیوه مطمئن 
جهــت تامین لوله های واتــروال بویلر مورد نیاز 
بویلرهای این واحد نیروگاهی این پروژه در دستور 
بندرعباس  نیــروگاه  گرفت.مدیرعامل  قرار  کار 
افزود: لوله های بویلر)شــامل لوله های واتروال، 
ســوپرهیتر، ری هیتر و اکونومایــزر( از جمله 

مهم ترین قطعات مورد اســتفاده در نیروگاههای 
بخاری  هستند که این لوله ها در هنگام بهره برداری 
به جهت شرایط حاد کاری، تحت تنش و حرارت، 
متالورژیکی  مختلــف  آســیب های  معرض  در 
همچون خزش، خوردگی و ... قرار دارند. عامری 
سیاهویی خاطرنشــان کرد: یکی از دلایل اصلی 
خــروج بویلر از مدار و به تبع آن خروج واحد از 
شبکه، که هزینه های مستقیم و غیرمستقیم زیادی 
را به دنبال دارد، تخریب لوله های بویلر اســت و 
این امر علاوه بر تحمیل هزینه های قابل توجه به 
نیروگاه، باعث کاهش قابلیت دسترسی و اطمینان 
نیروگاه و همچنین ســبب تحمیل خسارت عدم 
تولید برق می شود. لذا جایگزینی لوله های بویلر 
امری اجتناب ناپذیر است . وی اضافه کرد: واحد 

یک بخــار این نیروگاه به دلیل ضعف در لوله های 
واتروال بویلر، در محدوده کف کوره، گوشه مشعلها 
و طبقه ششم ســمت اکونومایزر، از مدار خارج 
می شــد، که این موضوع علاوه بر کاهش تولید، 
موجب صرف هزینه تعمیراتی و افزایش ســاعت 
کارکرد نیروی انسانی شده بود.مدیرعامل نیروگاه 
بندرعباس افزود: باتوجه به بررســی و تستهای 
انجام شده تعداد تقریبی ۶۰۰ لوله معیوب واتروال 
به صورت موضعی شناســایی و در حال تعویض 
است که تاکنون این پروژه پیشرفت ۷۵ درصدی 
داشته است.عامری سیاهویی خاطرنشان کرد: با 
توجه به اینکه  تعمیرات اساســی و نیمه اساسی 
واحدها، توســط متخصصان داخلی و بومی این 
نیروگاه درحال انجام است، ابراز امیدواری کرد، که 

سال ۱۴۰۴ شاهد تولید پایدار و مستمر برق در این 
نیروگاه  باشیم.لازم به ذکر است: هدف از تعمیرات 
نیمه اساسی این واحد، رفع موانع تولید برای بالا 
بردن راندمان و افزایش تولید و آمادگی برای پیک 

تابستان سال آینده است، که طبق برنامه زمان بندی 
مدت زمان انجام این عملیات ۶۰ روز است که پس 
از به مدار آمدن این واحد، ۲۵۰ مگاوات ســاعت 

انرژی به شبکه سراسری افزوده خواهد شد.

ساخت و تعویض لوله های واتروال  در نیروگاه بندرعباسساخت و تعویض لوله های واتروال  در نیروگاه بندرعباس

گروه اقتصادی//  وزیرامور اقتصادی و دارایی گفت: معادن 
و حوزه های معدنی به خاطر یکسری قوانین و آیین نامه ها 
منجمد شــده اند که در این باره قرار شده است تا بررسی 
 جدی در اتــاق بازرگانی انجام شــود و در نهایت اصلاح 

آیین نامه آن به دولت ارسال شود. 
  عبدالناصر همتی در حاشیه نشســت شورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصــی در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: در قانون 
برنامه هفتم پیش بینی شــده اســت که معدن به رشــد ۱۳ درصد 
 برســد اما با محدودیت هایی که در این حوزه وجود دارد این رشد 
امکان پذیر نیســت.وی ادامه داد: پیشنهاد بخش خصوصی درباره 
آزادسازی معادن را در دستورکار قرار خواهیم داد و ظرف یک ماه 
قرار شد تا پیشنهادها ارائه شد تا در دولت مطرح شود.وزیر اقتصاد در 
پاسخ به سوال خبرنگاری در خصوص وضعیت دلار در بازار گفت: 

راجع به دلار جواب نمی دهم. وی با اشاره به گلایه بخش خصوصی 
از افزایش قیمت ناریه )مواد منفجره( و نحوه تحویل آن به معدنکاران 
گفت: قرار شد تا کمیته مشترکی توسط وزارتخانه های اقتصاد، دفاع 
و صنعت، معدن و تجارت تشکیل شود و ظرف یک ماه جمع بندی 
صورت بگیرد و نحوه قیمت گذاری و کیفیت ناریه بررسی شود.همتی 
ادامه داد: فعالان اقتصادی از اینکــه ناریه در انحصار وزارت دفاع 
است گله مند هستند که این موضوع بررسی و شفاف سازی می شود؛ 
اگر نیاز به تغییر روش باشد انجام می شود وگرنه در شورای رقابت 
مطرح خواهیم کرد.در این جلسه یکی از مشکلات بخش خصوصی 
و فعالان اقتصادی موضوع افزایش ۷۰۰ درصدی مواد ناریه از سال 
۱۳۹۹ تا ۱۴۰۳ بود که از سوی وزیر اقتصاد مورد توجه قرار گرفت.

*  ماده ۲۶ آیین نامه اجرایی قانون معادن اصلاح می شود
   قائم مقام دبیر شــورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی با 

اشاره به برگزاری نشست این شورا، گفت: در این جلسه مقرر شد 
انحصار، کیفیت و قیمت مواد ناریه در چارچوب کمیته تخصصی 
بررسی و ماده ۲۶ آیین نامه اجرایی قانون معادن اصلاح شود.کیوان 
کاشفی افزود:اعضای شورای گفت وگو تصمیم گرفتند، برای حل 
چالش فعالان معدنی ناشی از انحصار، کیفیت نامناسب و قیمت 
بالای مواد ناریه، کمیته تخصصی ایجاد و موضوع ظرف یک ماه 
بررسی و حل شود.وی افزود: علاوه بر بررسی موضوع مواد ناریه، 
اهمیت آزادسازی بلوکه ها، پهنه ها و مزایده های منجمد معادن با 
توجه به پیش بینی رشــد ۱۳ درصدی بخش معــادن در قانون 
برنامه ۵ ســاله هفتم، مورد توجه قرار گرفت.او از هم راستا بودن 
وزارت صنعت، معدن و تجارت با درخواســت بخش خصوصی 
مبنی بر لزوم آزادســازی پهنه های قفل شده و لزوم اصلاح ماده 
۲۶ آیین نامــه اجرایی قانون معــادن، صحبت کرد و گفت: طبق 
آنچه در این نشست عنوان شد، وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در قالب شــورای راهبردی معادن که هفته ای یک مرتبه تشکیل 
جلسه می دهد، مشــکل را برطرف خواهد کرد.کاشفی ادامه داد: 
طبق مصوبه شورای گفت وگو، مقرر شد ماده ۲۶ آیین نامه اجرایی 

قانون معادن به همت دبیرخانه شــورای گفت وگو و فعالان اتاق 
ایران چکش کاری و نهایی شود و سپس، از طرف وزارت صنعت، 
معدن و تجارت برای تصویب در هیات دولت، ارائه شــود.دبیر 
قائم مقام شورای گفت وگو همچنین به مصوبه صدوبیست وششمین 
نشست شــورای گفت وگو اشــاره کرد و افزود: در این نشست 
موضوع حق العمل جایگاه های سوخت مورد بررسی قرار گرفت 
و به استناد آن، هیات دولت موافقت خود را با ۵۰ درصد افزایش 
حق العمــل بنزیــن و ۷۰ درصد افزایش حق العمل ســی ان جی 
اعــلام کرد. این موضوع از ۱۶ دی اجرایی می شــود.به گزارش 
ایرنا، عضو هیات رئیســه اتاق ایران در انتها با اشاره به بررسی 
موضوع اجرای ماده ۱۶۳ قانون مالیات های مستقیم و مشکلاتی 
که برای فعالان اقتصادی به وجود آورده اســت، تأکید کرد: ماده 
۱۶۳ به دریافت مالیات علی الحساب مربوط می شود که با توجه 
به وضعیت اقتصادی کشور، کمبود نقدینگی واحدها و فشارهای 
قانونی، نباید اجرایی شود، بنابراین وزیر اقتصاد اعلام کرد متناسب 
با بررسی هایی که انجام می گیرد، نسبت به اجرا یا عدم اجرای این 

ماده قانونی، تصمیم گیری خواهد کرد.

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای   
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از طریق برگزاری مناقصه ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.
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مبلغ تضمین شرکت در فرآيند
 ارجاع کار )ريال(

2.749.450.690

مدت پیمان
)ماه(

8

شهرستان

بندرعباس

مبلغ برآورد)ريال(

54.989.013.800

موضوع پروژه
اجرای روشنايی محور قلعه قاضی - 

تخت)حدفاصل رودخانه جاماش-تخت(

یادداشت

شفاف سازی مالی تبلیغات انتخاباتی 
ضرورت یا انتخاب؟

نزدیک  که  انتخابات  به 
و  حــال  می شــویم، 
هــوای شــهر ، رنگ و 
بوی سیاســی می گیرد. 
درخت و تیــر برق هم 
سیاسی می شود. یکی به 
و  مرتفع  های  ساختمان 
بیلبوردهای  به  یکی  آن 

عریض و طویل دخیل می بندد. 
  در ایــن هیاهــو و هنگامــه ، یکــی برنامــه های 
متنــوع و آن یکی بــدون هیچ برنامــه ای، صرفا نام 
نویســی کرده و خــود را محک می زنــد.   یکی بدون 
 هیــچ هزینــه و آن یکی بــا هزینه های گــزاف پا به 
 عرصه ی انتخابات گذاشــته که اگر با همین هزینه ها، 
برنامه ها و اهداف خود را در ســطح شــهر پیاده کند، 

زودتر به ثمر می نشیند. 
    بدیهی اســت آن یکی که هزینــه کلان می کند تا به 
هر قیمتی که شــده حد نصاب آراء را کسب کند، هدف 
خاصی دارد که معمولا بعد از پایان آن دوره چهار ساله 
گندش در می آید، به قول معروف هیچ گربه ای محض 

رضای خدا موش نمی گیرد.
   لذا در راســتای شــفاف ســازی مالــی تبلیغاتی و 
جلوگیــری از تضییع حقوق شــهروندان و نیز احتمال 
بروز فســاد از سوی برخی سوداگران سیاسی، می طلبد 
 کــه مدعی العموم آســتین همــت بــالا زده و مقوله 
شفاف سازی تبلیغاتی ومالی کاندیداها را عملی نماید. 
مطلب دوم اینکه، صحن شــورا در واقــع بعد از پایان 
انتخابات و راه یابی نمایندگان به شــورا ، تبدیل می شود 
به صحنه رقابت و تسویه حساب های شخصی بعضی از 

وکلای شهروندان.
   در دوره جاری شورای شهر ، به وضوح مشاهده شد 
که بعضی از اعضای شــورا برای تصدی گری ریاست 
شورای شهر به قهر و غضب متوسل شده و تا مدت ها از 
انتخاب سکاندار شورای  شهر سر باز می زدند. هرکدام 
از این اشخاص منتخب اگر از حساس بودن جایگاهشان 
 اطلاع کافی داشــتند و یا اگر حق شــهروندان برایشان 
مهم بود ، لحظه ای در امورات شــورا تعلل نمی کردند.  
 کاش منتخبین شــورای شــهر به خود مــی آمدند و 
بجای احقاق حقوق شــهروندان ، ناخواســته در صدد 
تضییع حقوق موکلین خود که همین شــهروندان هستند 

نبودند. 
 *العاقبه للمتقین*

محمدزارعی چاخرگی / مطالبه گر و منتقد اجتماعی

گرو ه اقتصادی//  فرماندار بوموسی گفت: مجوز 
جذب و استخدام ۱۰۰ نفر در شرکت نفت سیری از 

بین جوانان بوموسی اخذ شده است. 
   مرتضی احتشام در جلسه شورای اداری شهرستان 
بوموســی اظهار کرد: در راستای خدمت رسانی به 
اهالی بوموسی تعداد ۶۴ مجوز صید و صیادی نیز 

اخذ و به صیادان تقدیم شده است.وی تصریح کرد: با 
پیگیری های انجام شده، ردیف بودجه ویژه بوموسی 
نیز اخذ شــده و قطعا نقش تاثیرگذاری در رشد و 
توســعه این منطقه خواهد داشت.فرماندار بوموسی 
همچنین به ساخت ۱۱۰ واحد مسکن که با حضور 
وزیر راه و شهرســازی کلنگ زنی شد اشاره کرد 

و گفت: پیگیری ویژه برای اســتاد ملکی در جزیره 
بوموسی و پیگیری جهت احداث اسکله صیادی نیز 
در دستور کار اســت.وی همچنین عنوان کرد: رفع 
مشکلات برق سیری، پرداخت عوارض آلایندگی 
نفت سیری به شهرداری بوموسی، اتمام پروژه های 
ناتمام شــبکه بهداشت در راستای حضور و اسکان 

دائم پزشکان متخصص و همچنین اتمام پروژه های 
حوزه ورزش این شهرستان از جمله موضوعات در 
دســت پیگیری است.بوموسی )ابوموسی( از جزایر 
ایران در خلیج فارس و از توابع شهرستان ابوموسی 
در استان هرمزگان است. مساحت این جزیره حدود 

۱۲ کیلومتر مربع است.
    فاصله بوموسی و جزایر تنب به دلیل عمق مناسب 
آب، تنها مسیر قابل کشــتیرانی برای نفتکش های 
بزرگ است. ابوموســی جنوبی ترین جزیره ایرانی 
خلیج فــارس و نزدیک ترین آنها به خط اســتوا 

 است.ســیری )راز( هم جزیــره ای ایرانی واقع در 
خلیج فارس اســت. این جزیره به شــکل ذوزنقه 
اســت و اندکی بالاتر از جزیره بوموسی قرار دارد. 
این جزیره ۱۷ کیلومتر مربع مســاحت دارد.سیری 
در ۴۰ کیلومتری غرب جزیره بوموســی واقع شده 
اســت.به گزارش ایرنا ، نفت تولیــدی این منطقه 
 از ســکوهای میانه های خلیج فــارس به کارخانه 
بهره برداری خشــکی در جزیره سیری می رسد و 
با تلاش شــبانه روزی کارکنان این کارخانه پس از 

فرآوری، برای صادرات ارسال می شود.

فرماندار بوموسی خبر داد  

اخذ مجوز استخدام ۱۰۰ نفر در شرکت نفت سیری 

همتی: 

آزاد سازی معادن منجمد شده را پیگیری می کنیم

ظرفیت های شیلاتی هرمزگان 
راهی عملی برای توسعه همه جانبه هرمزگان 

گروه اقتصــادی// معاون صید و 
شیلات  سازمان  ماهیگیری  بنادر 
ایران و رئیس ســازمان مدیریت 
و برنامه ریزی اســتان هرمزگان با 
حضور مدیرکل شیلات هرمزگان، 
معاون هماهنگی سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان هرمزگان، معاون 
برنامه ریزی ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان هرمزگان،معاون 
صید و بنادر ماهیگیری شــیلات 
هرمزگان،معاون برنامه و توســعه 
منابع شــیلات هرمزگان و جمعی 
از کارشناسان و مسئولین سازمان 
شیلات  و  اســتان  بودجه  برنامه 

هرمزگان دیدار کردند.
   به گزارش خبرنــگار دریا، معاون 
صید و بنــادر ماهیگیری ســازمان 
شــیلات ایــران در این نشســت از 
استان هرمزگان به استان برخوردار و 
توانمند شیلاتی کشور یاد کرد و افزود: 
خوشبختانه شیلات به ویژه در استان 
هرمزگان طی سالهای اخیر گام های 
اقتصادی،  راســتای رونق  در  خوبی 
اشــتغال زایی و تولید برداشته است.

عطااله رئیســی برخورداری اســتان 
هرمزگان از بزرگترین جامعه صیادی 
کشــور، بزرگترین نــاوگان صیادی 
کشــور، رتبه اول صید آبزیان کشور، 
رتبه اول تولیدات شــیلاتی کشــور، 
 بیشترین تعداد تعاونی های صیادی در 
جنوب کشور،جایگاه های اول و برتر 
در حوزه های مختلف آبزی پروری از 
جمله رتبــه اول ایجاد مزارع پرورش 
میگو در کشور،رتبه اول ایجاد مزارع 
پرورش ماهی در قفس در کشور،رتبه 
اول صادرات محصولات شیلاتی و... 
را بیانگر ظرفیت ویژه این اســتان در 

حوزه شیلات خواند.
   وی با اشاره به اهمیت فعالیت های 
شــیلاتی در جنوب کشــور به ویژه 
توجه ویژه  استان هرمزگان خواستار 
بودجه ای به فعالیت های شــیلاتی 
شــد و افزود: امید داریم بتوانیم علاوه 
 بر جذب اعتبارات دولتی، با مشارکت 
بهره برداران و بخش خصوصی نیز گامی 

موثر در به ثمر نشستن ظرفیت های 
شیلاتی برداریم.در این نشست همچنین 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان هرمزگان از شیلات به عنوان 
یکی از ارکان مهم اقتصادی هرمزگان 
یاد کرد و افزود: امید داریم با تلاش ها 
و تعاملات موجود بتوانیم سهم بیشتری 
را در اقتصاد شــیلاتی شکوفا سازیم.

ابراهیم شــاکری تصریح کرد : بدون 
شک از هر طرح، پروژه و فعالیتی که به 
دنبال آن رونق اقتصادی،اشتغال زایی و 
ارتقای خدمات به مردم  به دنبال داشته 
باشد بی شــک با تمام توان حمایت  
خواهیم کرد و در این بین فعالیت های 
شیلاتی نیز با توجه به اهمیت و نقش 
آنها برای مردم هرمزگان از جایگاهی 
ویژه برخوردار است.در ادامه مدیرکل 
شیلات هرمزگان رویکرد و توجه ویژه 
استاندار هرمزگان، معاون وزیر و رئیس 
سازمان شیلات ایران و رئیس سازمان 
برنامه بودجه هرمزگان به فعالیت های 
شیلاتی در اســتان هرمزگان را یک 
فرصت طلایی برای پیشرفت در حوزه 
شــیلات خواند و افزود: در صورت 
تحقق حمایت ها و برنامه های اقتصاد 
دریا محور در حوزه شیلات بی شک 
شــاهد تحولی چشمگیر در اقتصاد و 

اشتغال استان خواهیم بود.
   مســعود بارانی تامین اعتبار جهت 
پرداخت دیون عمرانی شیلات استان، 
تکمیل پــروژه های در حــال اجرا 
و  اجرایی کردن بیش از ســی برنامه 
عمرانی اقتصــاد دریا محور در حوزه 
شیلات را از اهم برنامه های شیلاتی 
در حــوزه برنامــه ریــزی و بودجه 
خوانــد و تصریح کــرد: در صورت 
حمایت و تامین اعتبــارات لازم بی 
شک شــاهد جهشی ویژه و اقتصادی 
شــیلات محور در استان هرمزگان و 
بود.گفتنی  کشــور خواهیم  در  حتی 
است در این نشست حاضرین ضمن 
گزارشــی از برنامه هــا و اقدامات 
 به بیــان پیشــنهادات و راهکارهای
 برای رفع چالش ها و موانع و ارتقای 

فعالیت های شیلاتی پرداختند.
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اجتماعی

دردهای قفسه سینه را جدی بگیرید
 گروه اجتماعی//  دکتر محمد حسین دلشاد، فلوشیپ درد با 
تأکید بر اینکه اگر دردی را در قفسه سینه احساس کردیم باید آن 
درد را جدی گرفت، گفت: با بررسی تست های قلب، وقتی برای 
یک بیمار تســت ورزش انجام می شود، اگر درد مرتبط با قلب 
نباشد دردهایی در قفسه سینه است که جدی است. اگر دردی را 
در قفسه سینه احساس کردیم باید آن درد را جدی گرفت، از خود 
درمانی پرهیز و به پزشــک متخصص مراجعه کنیم. یکی از این 
دردها که به دست چپ هم انتشار پیدا می کند، دردهایی هستند که 
در ستون فقرات ایجاد شده اند. وی اضافه کرد: این دردها مزمن 
هستند و باید با انجام روش های تصویربرداری، از موارد جراحی 
یا کم تهاجمی برای کاهش درد اســتفاده کرد. درد بیمارانی که با 
التهاب غضروف دنده ها در محل اتصال به استخوان جناغ مواجه 
شده اند، بسیار دردناک است و درد با فعالیت افزایش پیدا می کند. 
به گزارش ایران، عصب مربوط به این ناحیه باید پیدا و بلاک شود 
تا درد ناحیه برطرف شــود و اینها همگی درد هایی هستند که با 

بیماری قلبی اشتباه گرفته می شوند.

دستگیری باند کلاهبرداری پیامکی
  گروه اجتماعی// رئیس پلیس فتا تهران بزرگ از شناســایی 
و دســتگیری باند هفت نفره کلاهبرداران پیامکــی خبر داد که با 
دسترسی غیرمجاز به اطلاعات شخصی شــهروندان، میلیاردها 
ریال کلاهبرداری کرده بودند. سردار داود معظمی گودرزی، رئیس 
پلیس فتا تهران بزرگ، اعلام کرد: یکی از شهروندان با مراجعه به 
پلیس فتا مدعی شــد که فردی با او تماس گرفته و با اعلام دقیق 
مشخصات هویتی اش، وی را برنده مسابقه خوش حسابی اپراتور 
معرفی کرده است. این شــهروند به دلیل ارائه اطلاعات شخصی 
خود از ســوی تماس گیرنده، به او اعتماد کرده و در نهایت مبلغ 
یک میلیارد ریال از وی کلاهبرداری شده است.رئیس پلیس فتا 
تهران بزرگ با اشاره به دسترسی غیرمجاز مجرمان به اطلاعات 
هویتی برخی شهروندان، که ناشی از انتشار این اطلاعات توسط 
اســتارت آپ ها در سال های گذشته بوده است، تأکید کرد: صرف 
داشتن اطلاعات هویتی شما از سوی تماس گیرنده به معنای معتبر 
بودن تماس نیست و نباید به این گونه ارتباطات اعتماد کرد.سردار 
معظمی گودرزی همچنین از افزایش تعداد شکات در جریان این 
پرونده خبر داد و گفت: موضوع به طور ویژه در دستور کار پلیس 
فتا قرار گرفت و با اقدامات تخصصی و تحقیقات سایبری، تمامی 
اعضای این باند هفت نفره شناسایی شدند. بررسی ها نشان داد که 
ســه نفر از این افراد در زندان بوده و اقدامات مجرمانه را از داخل 
زندان هدایت می کردند. چهار نفر دیگر نیز که مســئولیت اجرایی 
عملیات را بر عهده داشــتند، در یکی از مناطق حاشیه ای تهران 
شناســایی و پس از هماهنگی های قضایی، دستگیر و به پلیس 
فتا منتقل شــدند.وی با اشاره به خطرناک بودن استفاده از کدهای 
پیامکی برای نقض اطلاعات شخصی، افزود: این باند کلاهبرداری 
از دو روش اســتفاده می کرد. در روش اول، قربانیان افرادی بودند 
که اطلاعات شغلی آنها در فضای مجازی موجود بود و در روش 
دوم، از اطلاعات هویتی به دســت آمده از هک های گذشته برای 
کلاهبرداری اســتفاده می شد. در هر دو روش، کدهای پیامکی به 
قربانیان ارسال و از آنها برای دسترسی به تلفن همراه و اطلاعات 
شخصی استفاده می شد.به گزارش تسنیم، سردار معظمی گودرزی 
به شــهروندان توصیه کرد: همان طور که پلیس بارها هشدار داده 
است، دریافت جوایز به هیچ عنوان نیازی به ارائه اطلاعات محرمانه 
حســاب بانکی یا کدهای پیامکی نــدارد. تماس هایی که چنین 
اطلاعاتی را از شما درخواست می کنند، قطعاً کلاهبرداری هستند. 
شهروندان می توانند موارد مشکوک را از طریق مرکز فوریت های 
 سایبری به شماره ۰۹۶۳۸۰ یا سایت اینترنتی پلیس فتا به آدرس 

www.fata.gov.ir گزارش کنند.

خبر

فقدان سندمالکیت

گزارش اختصاصی // مدرســه به عنوان یکی از 
اساسی ترین نهادهای اجتماعی، نقش بی بدیلی در 
شکل دهی به شخصیت و آینده کودکان و نوجوانان 

دارد.
 این مــکان مقدس نه تنها به ارائــه دانش و مهارت های 
علمی می پردازد، بلکه بــه پرورش ارزش ها، اخلاقیات و 
مهارت های اجتماعی نیــز کمک می کند. مدارس با ایجاد 
محیطی مناســب برای یادگیری و رشــد، بستری فراهم 
می کنند تا افراد بتوانند استعدادها و توانمندی های خود را 
شناسایی و تقویت کنند و به عنوان افرادی کارآمد و مفید 

وارد جامعه شوند.
 یکــی از مهم تریــن وظایف مدارس، آمــوزش و تربیت 
نسل های آینده است. در مدرســه، کودکان و نوجوانان با 
مبانی علمی و فکری آشنا می شوند و مهارت های ضروری 
بــرای زندگی در جامعه مدرن را فــرا می گیرند. علاوه بر 
این، مدارس بــه تقویت همبســتگی اجتماعی و ارتقای 
هویت ملی کمک می کننــد. از طریق فعالیت های گروهی 
و برنامه هــای فرهنگی و ورزشــی، دانش آموزان فرصتی 
بــرای ایجاد روابــط اجتماعی، همــکاری و همیاری با 
دیگران پیدا می کنند. همچنین، مدرســه به عنوان یک نهاد 
اجتماعی، نقش مهمی در ارتقای ســطح آگاهی و فرهنگ 
عمومــی جامعه ایفا می کند. با ارائه برنامه های آموزشــی 
متنوع و کیفی، مدارس می توانند به افزایش ســواد علمی، 
فرهنگی و اجتماعی افراد کمک کنند و به توســعه پایدار 
جامعه یاری رســانند. از این رو، سرمایه گذاری در نظام 
آموزشی و تأمین امکانات و زیرساخت های مناسب برای 
 مدارس، یکــی از اولویت های اساســی در هر جامعه ای

 محسوب می شود.
 در نتیجه، مدرســه نه تنها به عنــوان مکانی برای انتقال 
دانــش و مهارت های علمی، بلکه بــه عنوان نهادی برای 
پــرورش انســان هایی مســئولیت پذیر، آگاه و متعهد به 
ارزش های اخلاقی و اجتماعــی اهمیت دارد. با توجه به 
نقش حیاتی مدارس در تربیت نســل های آینده، توجه به 
کیفیت آمــوزش و ارتقای امکانات مدارس می تواند گامی 
مؤثر در راســتای بهبود و پیشــرفت جامعه باشد. مدرسه 
ســازی یکی از مهم ترین اقدامات توســعه ای و اجتماعی 
اســت که تأثیرات گســترده ای بر جامعه دارد. از جمله 
این تاثیــرات می توان به افزایش دسترســی به آموزش، 
توســعه نیروی انســانی، کاهش نابرابری های آموزشی، 
تقویــت ارزش های اجتماعی و فرهنگی، ارتقای ســطح 
بهداشــت و ســلامت، تقویت اقتصاد محلــی و کاهش 
مشکلات اجتماعی اشــاره کرد. ساخت مدارس جدید به 
 افزایش دسترســی به آموزش برای کــودکان و نوجوانان

 کمک می کند.
 این اقدام می تواند میزان ترک تحصیل را کاهش دهد و به 
بهبود کیفیت آموزش و پرورش کمک کند. مدرسه سازی به 
تربیت نیروی انسانی ماهر و تحصیل کرده کمک می کند. این 
نیروی انسانی می تواند در آینده به توسعه اقتصادی، علمی 
و فرهنگی جامعه کمک نماید. با ساخت مدارس در مناطق 
محروم و دورافتاده، می توان به کاهش نابرابری های آموزشی 

کمک کرد و فرصت های برابر برای تحصیل را فراهم آورد. 
مدارس محلی برای انتقال ارزش ها و فرهنگ های جامعه 
به نســل های آینده هستند. مدرسه ســازی به تقویت این 
ارزش ها و فرهنگ ها کمک می کند و به ایجاد همبســتگی 
اجتماعی منجر می شــود. همچنین مدرسه سازی می تواند 
باعث بهبود وضعیت بهداشــت و سلامت کودکان شود. در 
مدارس، برنامه های بهداشتی و آموزش های سلامت ارائه 
می شــود که به کاهش بیماری ها و افزایش سطح سلامت 
جامعه منجر خواهد شد. ســاخت مدارس می تواند منجر 
به ایجاد اشــتغال محلی شود. از طرفی، توسعه مدارس به 
افزایش تقاضا برای کالاها و خدمات محلی منجر می شود 
که به رونق اقتصاد محلی کمک می کند. افزایش دسترسی 
به آموزش می تواند به کاهش مشــکلات اجتماعی مانند 
بیــکاری، فقر، جرم و جنایت کمک کند. آموزش می تواند 
به ایجاد شهروندانی مســئولیت پذیر و آگاه منجر شود که 
در بهبود وضعیــت اجتماعی جامعه نقــش ایفا می کنند. 
مدرسه ســازی نقش مهمی در تحقق اهداف توسعه پایدار 
دارد. آمــوزش و پرورش کیفی و فراگیر می تواند به ایجاد 
جوامعی پایدار و توســعه یافته کمک کند که توانایی مقابله 
با چالش های مختلف را دارند. به طور کلی، مدرسه سازی 
به عنوان یکی از پایه های اصلی توســعه، نقش بی بدیلی 
 در بهبود وضعیت اجتماعــی، اقتصادی و فرهنگی جامعه

 دارد. 
این اقدام می توانــد به تحقق عدالــت اجتماعی، ارتقای 
ســطح زندگی و ایجاد آینــده ای بهتر برای نســل های 
آینده کمک نماید. اســتان هرمزگان یکی از اســتان هایی 
اســت که در زمینه مدرسه و مدرسه ســازی در سال های 
گذشــته با مشــکلات بســیاری مواجه بوده است از این 
 رو توســعه و حرکت در این مســیر یکــی از نکات مهم 

می باشد. 
در حال حاضر در برخی شــهرهای استان هرمزگان سرانه 
فضای آموزشــی با متوسط کشوری فاصله دارد اما برخی 
شهرها نیز به سرانه کشوری رسیده اند. شهر بندرعباس که 

پایتخت اقتصادی کشــور محسوب می شود از نظر فضای 
آموزشی وضعیت خوبی ندارد اما خبرهای خوبی در این 

شهر در زمینه مدرسه سازی به گوش می رسد.
   ساخت هفده مدرسه در بندرعباس 

 در دســت احداث و اجرا بودن هفده مدرسه تنها در شهر 
بندرعباس نشــان می دهد کــه در دوره مدیریتی جدید، 
تحولی در زمینه ســاخت مدرسه در استان هرمزگان و به 
ویژه شهر بندرعباس شاهد هستیم. ساخت این هفده مدرسه 
در یکی دو سال آینده قطعا باعث افزایش سرانه آموزشی 
در این شــهر ساحلی خواهد شد و می توان امیدوار بود که 
فقر آموزشی در شــهر بندرعباس و کلاس های شلوغ در 
سال های آتی در این شهر کاهش خواهد یافت. این کارها 
باعث شده که استان هرمزگان به کارگاه مدرسه سازی در 
کشور تبدیل شود و این حرکت در دو سال اخیر با شتاب 

بسیار بالایی در حال انجام است.
 این موضــوع را می تــوان در بهره بــرداری از مدارس 
در دو ســال اخیر مشاهده نمود. از ســال ۱۳۹۸ تا سال 
۱۴۰۱ در شــهر بندرعباس تنها ســه مدرســه شــامل 
زمــزم۱، شــهید عراقی زاده و اســتعدادهای درخشــان 
فرزانگان۲ ســاخته و تحویل شده اســت کــه با توجه 
 بــه وضعیت مــدارس تخریبی و ناایمن این شــهر تعداد 

بسیار کمی است.
 اما در دو سال اخیر شاهد هستیم که هشت مدرسه فقط در 
شهر بندرعباس ساخته شده که جهش وگام بلندی در ساخت 
مدرسه برای این شهر محسوب می شود. مدارس ساخته شده 
در دو سال اخیر شامل هنرستان های شهید رضا زارعی و 
سلام، مدرسه ابن سینا)آفتاب(، زمزم۲، تربیت سورو، حاسب 
 هرمــزی، حضرت مهدی)عج( نخل ناخــدا و انرژی اتمی

 می باشد. 
   معماری، نقطه قوت مدارس هرمزگان

در دســت اقدام و اجرا بودن هفده پروژه آموزشــی دیگر 
در شهر بندرعباس نشان دهنده عزم جزم مسئولان استانی 
به ویژه مدیریت و کارکنان نوســازی مدارس استان برای 
افزایش سرانه فضای آموزشی در این شهر است که می تواند 
جهش خوبی در این زمینه ایجاد نماید. یکی از نکات مهمی 
که در ساخت مدارس استان هرمزگان به آن اشاره کرد این 
است که هر مدرسه با معماری متفاوت و سازگار با اقلیم این 
استان ساخته می شود که در این زمینه نیز استان هرمزگان 
سال هاست که توانسته رتبه  های برتر در طراحی و معماری 
 مدارس در کشور کسب نماید و مورد تقدیر مسئولان مربوطه

 قرار گیرد.
 استان هرمزگان به دلیل داشتن شرایط خاص آب و هوایی، 
عمر مفید وسایل و ساختمان ها در آن کمتر از سایر نقاط 
است و این موضوع یکی از دلایلی است که موجب می شود 
عمر مفید مدارس در استان نیز کمتر شود و تعداد مدارس 
فرسوده و ناایمن نیز در هرمزگان افزایش یابد به همین دلیل 
در مدارس جدیدی که ســاخته می شود علاوه بر معماری 

خاص برای هر مدرسه، کیفیت بخشی به مدارس نیز مورد 
توجه قرار گرفته است. ســاخت بخش  های مختلف مورد 
نیاز یک مدرسه یکی دیگر از اقداماتی است که در مدارس 
جدید به خوبی اجرا می شــود. از سوی دیگر در دو سال 
اخیر شاهد این هستیم که تجهیزات مورد نیاز تحویلی به 
مدارس نیز افزایش چشم گیری داشته است. به ویژه در زمینه 
 هنرســتان ها که نیاز امروز جامعه می باشد گام های خوبی

 برداشته شده است. 
   اتمام مدارس بعد سال ها انتظار 

یکــی از موضوعات مهمی کــه در دوره مدیریت جدید 
نوسازی مدارس استان شاهد آن هستیم این است که برخی 
از مدارس بعد از گذشت بیش از یک دهه از آغاز ساخت 
آنها به بهره برداری رســیده اند که از جمله آنها می توان به 
اتمام ساخت مدرســه کوثر آزادگان بعد از سیزده سال و 
مدرسه ابن سینا)آفتاب( بعد از چهارده سال از آغاز پروژه 
اشــاره کرد. از هفده پروژه آموزشی در دست اقدام برای 

شــهر بندرعباس نیز دو پروژه مربوط به گذشته و پانزده 
پروژه مربوط به دو ســال اخیر اســت که با روند رو به 
جلو این پروژه ها، در مهر ماه ســال آینده هشت مدرسه 
دیگر در شــهر بندرعباس به بهره برداری خواهد رسید و 
آمار پروژه های تحویلی در این سه سال به شانزده مدرسه 
خواهد رسید که جهش بزرگی در روند مدرسه سازی این 

شهر خواهد بود. 
   نقش بی بدیل خیرین مدرسه ساز

خیرین مدرسه ســاز نقش بســیار مهم و تاثیرگذاری در 
جامعه دارند و تلاش های آن ها بهبود چشمگیری در نظام 
آموزشــی و توســعه اجتماعی ایجاد می کند. فعالیت های 
خیرین مدرسه ســاز می تواند الهام بخش دیگران نیز باشد 
و فرهنگ خیرخواهی و مشــارکت اجتماعی را در جامعه 
ترویج دهد. این اقدامات می تواند به افزایش تعداد خیرین 
و مشارکت های مردمی در امور خیرخواهانه منجر شود. به 
طور کلی، خیرین مدرسه ســاز با تلاش ها و اقدامات خود 
نقش بسیار مهمی در توسعه آموزشی و اجتماعی جامعه ایفا 
می کنند و تأثیرات مثبتی بر کیفیت زندگی و آینده نسل های 
آینده دارند. در استان هرمزگان با تلاش های صورت گرفته، 
خیرین زیادی در زمینه ساخت مدرسه مشارکت می نمایند 
و تاکنــون مبالغ بالایــی در این زمینه هزینه شده اســت. 
عملکرد شش ماهه نخست ســال جاری نشان از تحولی 
بزرگ در جذب منابع مردمی دارد. بررسی عملکرد شش 
ماهه اول سال نشــان می دهد که تعهدات مالی تعیین شده 
برای ســال ۱۴۰۳، نه تنها به طور کامل محقق شده بلکه 
 بیش از دو برابر افزایش داشــته و به ۱۳۰۰میلیارد تومان 

رسیده است.
 ایــن مبلغ تا پایان آذر ماه به بیش از ۱۸۰۰میلیارد تومان 
رســید و تا پایان ســال به ۲هزار میلیارد تومان خواهد 
رســید. این در حالی است که تعهد اولیه برای سال ۱۴۰۳ 
تنها ۹۰۰میلیارد تومان پیش بینی شــده بــود. آنچه این 
دســتاورد را چشمگیرتر می کند، ســهم بالای کمک های 
مردمی و خیرین در تحقق این ارقام است. برخلاف تصور 
عمومی که منابع دولتی را عامل اصلی رشــد ساخت وساز 
می داند، بررسی ها نشان می دهد این جهش بزرگ با تکیه 
بر منابع خیرین و مردم محقق شــده است. مسئولان این 
حوزه تأکیــد دارند که این منابع مردمــی به عنوان موتور 
 اصلی توسعه، نقشــی کلیدی در به ثمر رساندن پروژه ها

 ایفا کرده اند.
 این روند رو به رشــد نه تنها نشــان دهنده اعتماد بالای 
مردم و خیرین به مدیریت این حوزه است، بلکه بیانگر آن 
اســت که با تکیه بر سرمایه های اجتماعی، می توان اهداف 
بلندمدت و ملی را نیز محقق کرد. موفقیت در جذب منابع 
مردمی، رشدی کم نظیر در حوزه ساخت وساز و نوسازی را 
رقم زده است. این دستاورد نه تنها بیانگر قدرت مدیریت 
کارآمد و اعتماد عمومی اســت، بلکه الگوی موفقی برای 
ســایر مناطق و پروژه های ملی ارائه می دهد. با این روند، 
می توان امیدوار بود که ســال های آینده نیز شــاهد تحقق 

اهداف توسعه ای بیشتری باشیم.
   حمایت از روند فعلی مدرسه سازی 

روندی که در حال حاضر در زمینه مدرسه سازی در استان 
هرمزگان وجود دارد بســیار پرسرعت در حال حرکت رو 
به جلو اســت اما حمایت و مشارکت سایر بخش ها برای 
ادامه آن نیاز اســت . اســتان هرمزگان و شهر بندرعباس 
از کمبود مدرســه رنج می برد که نتایج خوبی ندارد اما با 
حرکت خوبی که اکنون وجــود دارد می توان امیدوار بود 
که با این روند طی چند سال آینده سرانه فضای آموزشی 
استان به سرانه کشوری نزدیک و به آن برسد و حتی بالاتر 
برود و این نیازمند حمایت و مشــارکت سایر مسئولان در 
این زمینه است. امید اســت هرمزگان که اکنون به کارگاه 
بزرگ مدرسه ســازی تبدیل شــده، با سرعت این حرکت 
 را ادامه دهد و دیگر شــاهد کمبود مدرســه در این استان

 نباشیم.
مهــم  بســیار  نقــش  مدرسه ســاز   خیریــن 
و تاثیرگذاری در جامعه دارند و تلاش های آن ها 
بهبود چشــمگیری در نظام آموزشــی و توسعه 

اجتماعی ایجاد می کند

,,

سرعت بالای مدرسه  سازی ، امید به آیندهسرعت بالای مدرسه  سازی ، امید به آینده 

 بندرعباس در مسیر  
تحول  فضای آموزشیتحول  فضای آموزشی

 در دســت احداث و اجرا بودن هفده مدرسه 
تنها در شهر بندرعباس نشان می دهد که در 
دوره مدیریتی جدید، تحولی در زمینه ساخت 
مدرســه در اســتان هرمزگان و به ویژه شهر 

بندرعباس شاهد هستیم

,,

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

نظر به اینکــه آقای رضا امیری به 
موجب دو فقره استشهادیه محلی 
 ۱۴۰۳۰۲۱۵۵۷۶۴۰۰۸۱۷ بشماره 
مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۰۳ مدعیست که 
سند مالکیت ششدانگ عرصه و 
عیان یک قطعه آپارتمان نوع ملک 
طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۲۳۶۸ 
فرعی از ۱۰۶ اصلی، مفروز و مجزا 

شده از ۳۲۶ فرعی از اصلی مذکور ، قطعه ۲ در طبقه ۱ واقع در 
بخش ۰۱ حوزه ثبت ملک ناحیه یک بندرعباس استان هرمزگان 
به مســاحت ۶۵.۶۹ متر مربع بشماره چاپی که در صفحه ۳۳۲ 
دفتر املاک جلد ۳۳۹ ذیل شماره ۷۳۶۵۷ بنام ابراهیم سروریان 
ثبت و سند مالکیت آن نیز صادر گردیده است که بموجب سند 
قطعی شــماره ۱۶۱۹۴ مورخه۱۳۹۳/۰۶/۲۹ تنظیمی دفترخانه 
اسناد رسمی شماره ۱۰۳ بندر عباس به آقای رضا / امیری فرزند 
یدالله شماره شناسنامه ۱۳۵۲۱ تاریخ تولد۱۳۵۸/۰۸/۱۰صادره از 
جیرفت دارای شماره ملی ۳۰۳۰۱۳۹۹۳۱ انتقال گردیده است 
که منجر به صدور سند مالکیت جدید نگردیده است ضمنا برابر 
سند رهنی شماره ۱۶۱۹۸ مورخه ۱۳۹۳/۰۶/۲۹ در رهن بانک 
مسکن شــعبه آزادگان بندر عباس در قبال مبلغ ۷۹۱۹۵۱۹۸۲ 
ریال قرار گرفته اســت ؛ که ســند مذکور به علت جابجایی 
منزل مفقود گردیده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده 
اســت لذا استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن 
بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسبت به 
پلاک مذکور و وجود اصل سند تسلیم و رسید اخذ نماید در 
غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد. مالکیت در نزد 
خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز 
اعتــراض خود را ضمن ارائه اصل ســند مالکیت به این اداره 
تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام 

می گردد.۱۴۰۳/۴۷۲ م/الف
تاریخ انتشار آگهی المثنی :۱۴۰۳/۱۰/۱۹

علی اصغر ولی پورعرب

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک بندرعباس 

امین زارعی/دریا
amin.zch         @gmail.com2011
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خبـر

رئیس هیئت بسکتبال شهرستان قشم معرفی شد
  گروه ورزشــی // بنا به پیشــنهاد اداره ورزش وجوانان 
شهرستان قشــم وباحکم مهران شاهی رئیس هیئت بسکتبال 
اســتان هرمزگان تراب ذاکری بعنوان رئیس هیئت بســکتبال 
شهرستان قشم منصوب ومعرفی شد.به گزارش خبرنگار دریا 
؛ مراســم معارفه رئیس جدیدهیئت بسکتبال شهرستان قشم 
باحضوردریائی رئیس اداره ورزش وجوانان قشــم ،شــرف 
عضوهیئت رئیسه هیئت استان وجمعی ازپیشکسوتان این رشته 
ورزشی برگزارشد.دراین مراسم رضادریائی رئیس اداره ورزش 
وجوانان شهرستان ضمن گرامیداشت یادوخاطره مرحوم حبیب 
بازماندگان رئیس فقید شورای اسلامی شهرقشم ورئیس هیئت 
بسکتبال  این شهرســتان، برای تراب ذاکری آرزوی موفقیت 

کردند.

دعوت عماد زارعی به تیم ملی فوتبال نوجوانان 
  گروه ورزشــی // با دعوت عباس چمنیان ســرمربی تیم 
فوتبال نوجوانان ایــران ، عماد زارعی بازیکن فوتبال آکادمی 
فولاد هرمزگان به اردو آماده سازی تیم ملی نوجوانان در مشهد 
دعوت شــد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ زارعی در این فصل از 
لیگ برتر فوتبال نونهالان کشور ۲ گل و ۲ پاس گل برای فولاد 
هرمزگان به ثبت رسانده است. این اردو با حضور ۳۶ بازیکن 
از ۲۱ الــی ۲۷ دی ماه زیر نظر کادرفنی تیم ملی در مشــهد 
برگزار می شــود. تیم ملی فوتبال نوجوانان کشورمان خود را 
برای حضور در جام ملتهای آسیا زیر ۱۷ سال که از ۱۴ الی ۳۱ 
فروردین ماه ۱۴۰۴ در عربستان برگزار می شود ، آماده می کند.

گروه ورزشــی // چهارمین جلسه مشترک  
برخی  و  شهرستانها  بانوان  ورزش  مسئولین 
نایب روســای هیئت های ورزشــی استان 
با حضور مدیر کل ورزش و جوانان اســتان 

هرمزگان برگزار شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مظفر مهری خادمی نسب 
مدیر کل ورزش و جوانان اســتان هرمزگان ضمن 
خیرمقدم به مسئولین ورزش بانوان شهرستان ها و 
نائب روسای هیئت های ورزشی اظهار نمود: تشکر 
می کنم از  بانوانی که برای این جلسه احترام و ارزش 
قائل شــدند و با تمام مشکلاتی که پیش رو داشتند 
حضور پیدا کردند،و هیئت هایی هم که برای چندین 
بار ،که در جلسه حضور ندارند باید بررسی نمود و 
در صورت نیاز نائب روســایی انتخاب شود که به 

صورت هدفمند برنامه ریزی دارد.  
خادمی افزود : از برخی نائب روســای هیئت های 
ورزشی که آمار ســازمان یافته شان چندین برابر 
ورزش آقایان است و این مورد توسعه ورزش بانوان 

را به طور چشمگیری نشان می دهدسپاسگزارم. 
وی ادامه داد: اســتان هرمزگان به لحاظ شــرایط 
جغرافیایی که دارد دارای استعدادهاو پتانسیل های 
زیاد وتوانمنــدی در همه حوزه ها قراردارد. متولی 
ورزش و جوانــان هرمزگان بااشــاره به ظرفیت 
وجودی و اســتعداد و توانمندی بانوان اســتان در 
 حــوزه ورزش اظهارکرد: ورزش بانــوان با اندک 
حمایت ها نیزخودشان رابه سطوح بالاتر رساندند و 
نواب روسای استان آنقدر قوی و توانمندهستند که 
بدون کمک روسای هیاتهای استان ، خودکفاهستند.             
فاطمه مرادی معــاون ورزش بانوان افزود: قدردانی 
از هیئت های ورزشــی که با برنامه های منســجم 

خــود در ابعاد اســتعدادیابی ، ارتقــاء دوره های 
آموزشی،فرهنگی،همگانی و قهرمانی تلاش مضاعف 
دارند در دستور کار این معاونت است و در ۶ ماهه دوم 
سال میزبانی های مسابقات کشوری در رشته های 
مختلف ورزشی را برنامه ریزی نمودیم  که امیدواریم 
با حمایت مســئولین  کشوری و اســتانی بتوانیم 
 میزبانی مســابقات بین المللی را در بندرعباس در

 رشته هایی که ظرفیت و پتانسیل را دارد برگزار نماییم .                                                                                      
وی بیان نمود: چهار طرح ویژه بانوان از جمله طرح 
تجلیل از الگوهای برتر عفــاف و حجاب ورزش 
بانــوان ،طرح بانو توانا به کمک هیئت نجات غریق 
و غواصی و شــنای اســتان ویژه بانوان بالای ۶۰ 
ســال ،طرح پایــش و ارتقاء تندرســتی بانوان با 
همکاری هیئت آمادگی و جســمانی و تندرستی و 
هیئت پزشکی و ورزشــی استان طرح جشنواره دا 
ویژه دختران مدارس شبانه روزی استان با همکاری 
هیئــت بومی و محلی و آموزش و پرورش در حال 

اجرا هستند.
لازم بــه ذکــر اســت این نشســت  بــا حضور 
مســئولین ورزش بانوان شهرســتانهای جاسک، 
بندرعباس،بوموسی،سیریک،بســتک، بنــدر لنگه 
،بندر خمیر ،قشــم ، جزیره هرمز و همچنین نائب 
 روســای هیئت های ورزشــی بیلیارد و بولینگ ، 
تیر اندازی ،بیماران خاص،ژیمناستیک،کاراته،تکواندو، 
والیبال  ،کوهنــوردی،  رزمی  اسکیت،ورزشــهای 
،بومی و محلی ،بدمینتون دراین نشســت تخصصی 
حضور داشــتند. همچنین همراه بــا برگزاری این 
نشســت کارگاه طرح پایش و ارتقاء تندرســتی 
 بانوان از منظر آمادگی جسمانی توسط خانم لقمانی 

تدریس شد.
مسابقات والیبال جام پیشکسوتان استانمسابقات والیبال جام پیشکسوتان استان

 نام آوران بندرعباس
 نخستین فینالیست 

گروه ورزشــی// رقابت های  والیبال پیشکسوتان استان  بزرگداشت 
استاد عبدالعزیز حاجی زاد در مرحله نیمه نهایی برگزار شد .

به گزارش خبرنگار دریا ، رقابت های والیبال پیشکسوتان استان در مرحله نیمه 
نهایی با حضور چهارتیم آجیل نمونه ، ساحل ، نام آوران بندرعباس و هیات میناب 
پیگیری شد . و در نخستین بازی این مرحله تیم نام آوران  مقابل تیم آجیل نمونه با 
نتیجه ۳به ۱ به پیروزی رسید و نخستین فینالیست این رقابت ها مشخص شد . در 
بازی دوم نیمه نهایی بین دو تیم هیات میناب و ساحل بندرعباس برگزار می گردد.

که برنده این دیدار با نام آوران بازی پایانی را برگزار خواهند کرد.
این رقابت ها با حضور ۷ تیم در دو گروه برگزار گردید.

 نفت ستاره خلیج فارس  نفت ستاره خلیج فارس 
قهرمان جام حذفی فوتبال بندرعباس شد

حســین نارنجی نسب – گروه ورزشــی // مسابقات 
جام حذفی فوتبال شهرســتان بندرعبــاس یادواره 
شــهدای پــرواز ۶۵۵ که ازهشــتم اردیبهشــت 
ماه با برگزاری نخســتین دیدار بیــن دو تیم قلعه 
پاقلاتان و ســتارگان مهرداد در زمین پاقلاتان آغاز 
 شــده بود ، با برگزاری بازی پایانــی قهرمان خودرا 

شناخت. 
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  این رقابت ها با حضور تیم های 
ستارگان مهرداد ، قلعه پاقلاتان بالا ، فولاد هرمزگان ، نفت 
ستاره خلیج فارس ، هما حمزه چاهو ، نور با قلاتان ، شهدای 

قائم و اتحاد اوزبرگزارشد.
دیدار پایانی

آخریــن و مهم ترین بازی این دوره از رقابت ها ، دیدار فینال 
بین تیم های اتحاد اوز و نفت ســتاره خلیج فارس بود که در 

اســتادیوم تختی بندرعباس برگزار شد این بازی حساس و 
پرهیجان با قضاوت  حسن سلامتی و همکاری نجف پناهی 
و هارون چوپان زاده به عنوان داوران کمک و اسحاق بهرامی 
به عنوان داور چهارم ، به یکی از به یادماندنی ترین دیدارهای 
تاریخ مسابقات شهرستان تبدیل شد.نیمه اول بازی با تسلط 
نســبی تیم اتحاد اوز آغاز شد و در دقیقه  ۱۵ ، فرزاد صافی 
با یک ضربه دقیق و استثنائی دروازه نفت ستاره خلیج فارس 
را باز کرد و تیمش را از حریف پیش انداخت ، این گل، روند 
بازی را تا پایان نیمه اول تحــت تأثیر قرار داد و تیم اتحاد 
اوز بــا نتیجه یک بر صفر به رختکن رفت .در نیمه دوم ، تیم 
نفت ستاره خلیج فارس به شدت به دنبال جبران نتیجه بود ، 
شاگردان فرشاد بلالی با حملات پیاپی و فشاری بی وقفه بر 
روی دروازه اتحاد اوز ، در دقیقه ۷۰ به هدف خود رســیدند 
و محســن چگینی کاپیتان این تیم با یک ضربه سر زیبا و 
سرنوشت ساز گل تساوی بخش تیمش را به ثمر رساند. این 
گل ، بازی را به تســاوی ۱-۱ کشــاند و تا پایان ۹۰ دقیقه 

هیچ کدام از تیم ها نتوانستند برتری خود را حفظ کنند
ضیافت پنالتی ها  

با پایان یافتن وقت قانونی بازی و نتیجه تساوی ۱-۱ بازی به 
ضربات پنالتی کشیده شد. در این مرحله پرتنش و نفس گیر ، 
تیم نفت ستاره خلیج فارس با مربی موفق خود فرشاد بلالی  
۵-۶ موفق شد حریف خود را شکست داده و کاپ قهرمانی 
را بالای ســر ببرد.لازم بذکر است دکتر مهدی دسینه رئیس 
جدید هیأت فوتبال اســتان هرمزگان این بازی را از نزدیک 
تماشا کردند و دقایقی را نیز با محمد احمدی زاده رئیس هیأت 
فوتبال شهرستان بندرعباس پیرامون بهره برداری از استادیوم 
تختی و چالش های پیش روی تیم های هرمزگانی حاضر 

در لیگ دسته دوم فوتبال کشور به بحث و گفتگو پرداختند.

فولاد حریف تهرانی خود را با شکست بدرقه کرد 

گروه ورزشی // در هفته دوازدهم  لیگ 
دسته دوم فوتبال باشگاه های کشور 
تیم فولاد هرمــزگان به دیدار تهران 

یاسا رفت.
بــه گزارش خبرنــگار دریــا ؛  در هفته 

 دوازدهــم لیــگ دســته دوم فوتبــال
 باشگاه های کشور تیم فولاد هرمزگان در 
ورزشگاه خلیج فارس بندرعباس به دیدار  
تهران یاسا رفت ودرپایان با دو گل این تیم 
را شکســت داد.قرمزپوشان هرمزگانی که 

برای رقابت با تیم های بالانشــین جدول 
عقب نمانددراین دیدار چاره ای جز پیروزی 
با این تیم پایتخت نشــین نداشت  . در این 
دیدار که با نتیجه دو بر صفر به سود فولاد 
هرمزگان پایان یافت، با گلزنی امیر ارسلان 
 دلاوری و علی خبر برای شاگردان محسن 
ایران نژاد به پایان رسید. با این پیروزی تیم 
فولاد هرمزگان ۲۲ امتیازی شد و در رده 
سوم جدول رده بندی گروه اول مسابقات 
کشور ایستاد.تیم فولاد هرمزگان در هفته 
سیزدهم و پایانی نیم فصل نخست یکشنبه 
۲۳ دی ماه مهمان تیم بهمن تهران خواهد بود.
هفته دوازدهم لیگ دسته دو فوتبال باشگاه 
 های کشور با برد فولاد هرمزگان، تساوی
 شــناور سازی قشــم و باخت شهرداری 

بندرعباس همراه بود.
 در این هفته از پیکارها و از گروه الف تیم 
فولاد هرمزگان در ورزشگاه خلیج فارس 
بندرعباس با نتیجــه ۲ بر صفر تیم تهران 
یاسا را شکست داد.امیر ارسلان دلاوری 
و علی خبر گلزنان فولاد هرمزگان در این 
دیدار بودند.در دیگر بازی این گروه نیز تیم 
شناور سازی قشم مقابل پادیاب خلخال به 
تساوی بدون گل دست یافت.اما از گروه ب 
نیز تیم شهرداری بندرعباس در بازی خارج 
از خانه مقابل ایرانجوان بوشهر با یک گل 

مغلوب شد.

برگزاری نشست تخصصی 
مسئولین ورزش بانوان شهرستان های  هرمزگان

گروه ورزشی // با حضور معاون توسعه ورزش اداره کل 
ورزش و جوانان هرمزگان،رئیس هیئت قایقرانی استان 
باغشــهر فین ،محمد قنبری  ،اعضای شورای اسلامی 
رئیس آموزش و پرورش ،آشــفته شهردار فین،  جلسه 

مسابقات قایقرانی مورد بررسی قرار گرفت.         
به گزارش  خبرنگار دریــا ؛  با حضور روزبه زابلی پور معاون 
توسعه ورزش اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان ،آرزوپاسلار 
رئیس هیئت قایقرانی اســتان ،محمدقنبــری رئیس آموزش و 
پرورش،علی قاسم زاده رئیس شورای اسلامی شهر فین ودیگر 
اعضای جلســه  رویداد ملی قایقرانی در اداره ورزش و جوانان 
بخش فین برگزارشــد . معاون اداره کل ورزش و جوانان استان 
دراین جلســه اظهار داشت: ما اگر بتوانیم میزبانی خوب همانند 
ادوار گذشته  داشته باشــیم نیازمند این است به چند نکته مهم 
از میزبانی توجه کنیم ،تامین امنیت مســابقات، آماده ســازی 
 محل برگزاری ،تامین اســکان مهمانان ، و اینکه چکونه بتوانیم 
ظرفیت سازی خوبی برای نوجوانان و جوانان استان برای ورود 
به تیم های ملی قایقرانی را فراهم کنیم. آرزو پاسلار رئیس هیت 
قایقرانی استان هرمزگان و عضو هیت رئیسه فدراسیون قایقرانی 
با ابراز امیدواری از میزبانی باغشهر فین در رابطه با رویداد ملی 
قایقرانی گفت : ما باید بتوانیم ، غیر از میزبانی سطح ملی استاندارد 
لازم را برای میزبانی سطح بین الملی از خودمان نشان بدهیم ،که 
رویداد بعدی یک رویداد بین الملی برای باغشــهر فین و استان 
هرمزگان داشــته باشــیم. محمد محمدقنبری  رئیس آموزش و 
پرورش فین گزارشی از تشکیل کمیته ها و کارگروه معاونت ها 
و زیر مجموعه های شــهرداری بابت برگزاری بهتر این رویداد 
گزارشــی را خدمت حضار ارائه کرد .  علی قاســم زاده رئیس 
شورای شهر باغشهر فین ضمن خیر مقدم به مهمانان و حاضرین و 
تشکر بابت اینکه به باغشهر فین و مارم و مردمانش اعتماد کردید 

و میزبانی این رویداد ملی را  به باغشهر واگذار کردید کمال تشکر 
را دارم، و ما مجموعه باغشهر تمام توان خود را خواهیم گذاشت 

تا میزبان مناسبی برای این رویداد ملی باشیم. 

لازم به ذکر اســت در پایان این جلســه با حضور در مجموعه 
تفریحی گردشــگری مجموعه بام و استخر از روند آماده سازی 

محل برگزاری مسابقات توسط شهرداری فین بازدید بعمل آمد .

به منظور میزبانی رقابت های قایقرانی در باغشهر فین  صورت گرفت 

 بازدید معاون توسعه ورزش اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان از باغشهر فین
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فروردین :
باید تلاش کنید تا استرس و اضطراب را از خودتان 
دور نگهدارید؛ زیرا فشــارآوردن بیش از حد به 
خود ممکن است به ســلامتی جسمانی و روحی  
شما آسیب جبران ناپذیری وارد کند. اگر می خواهید در مدت زمان 
کوتاه تری به موفقیت دست پیدا کنید؛ باید تلاش خود را چندین برابر 
کنید. امروز بهترین موقع برای رسیدگی به خود و کارهای تان است.

  اردیبهشت :
اگر می خواهید هرچه زودتر به اهدافتان برســید؛ 
باید برای زندگی  برنامه ریزی داشته باشید و طبق 
اولویت بندی های تــان پیش بروید.اگر احســاس 
می کنید دچار آشفتگی های ذهنی شدید؛ هرچه زودتر مدیتیشن و 
یوگا را در اولویت زندگی خود قرار دهید. در زندگی  کارهایی انجام 
دهید که به شما انرژی مثبت می دهد و از افرادی که به شما انرژی 
منفی تزریق می کنند دوری کنید؛ زیرا وجود آنها بسیار مضر است. 
اگر می خواهید در طول شبانه روز زمان کم نیاورید؛ لازم است که هر 

کاری را سر تایم خودش انجام دهید.
  خرداد :

بــرای راحت تر زندگی کــردن نیاز بــه افزایش 
اعتمادبه نفس دارید؛ پس از تمرین های آن نهایت 
استفاده را ببرید.نگران مشکلات مالی در زندگی تان 
نباشــید؛ چراکه به زودی نتایج کارهای تان را به دست می آورید. 
به زودی در زندگی تان اتفاقی می افتد که مجبور به یک تصمیم گیری 
مهم می شوید؛ بهتر است قبل از هرگونه اقدام ابتدا با یک متخصص 

مشورت کنید.
  تیر :

شــما باید یاد بگیرید که چگونه زمــان خود را 
تقسیم بندی کنید تا بتوانید به تمام فعالیت های تان 
رسیدگی نمایید.چنانچه می خواهید مسیر رسیدن به 
اهداف تان کوتاه شود؛ باید از تجارب افراد موفق استفاده کنید. اگر 
می خواهید در مقابله با دیگران دچار آســیب روحی نشوید؛ توقع 
خود را از آنها تا حد ممکن کاهش دهید. باید روزانه زمان خود را 

به ورزش کردن اختصاص دهید.

 مرداد :
کمتر از اینترنت و موبایل استفاده و سعی کنید بیشتر 
زمان خود را در محیــط واقعی زندگی کنید. اگر 
احســاس افسردگی می کنید؛ هرچه زودتر به یک 
مشاور مراجعه کنید و از او درخواست کمک کنید؛ زیرا زمان طولانی 
در افسردگی ماندن می تواند برای زندگی شما آسیب زا باشد. کمتر از 
اینترنت و موبایل استفاده و سعی کنید بیشتر زمان خود را در محیط 

واقعی زندگی کنید.
 شهریور :

باید یاد بگیرید که چگونه خود عامل شــادی و 
هیجان در زندگی تان باشید و با انجام کارهایی که به 
آنها علاقه دارید؛ باعث افزایش لذت در زندگی تان 
شوید. تنبلی را کنار بگذارید و امروز به طور خستگی ناپذیری برای 

رسیدن به اهداف تان تلاش کنید.

  مهر :
روزهای خوبی را در پیش خواهید داشت؛ اما باید 
مراقب باشــید تا درگیر تنش ها نشوید و در میان 
اطرافیان خود صلح و آرامش برقرار کنید. شناخت بیشتری نسبت به 
اطرافیان خود داشته و دوست و دشمنان تان را از یکدیگر تشخیص 
دهید. شما بسیار بلندپرواز هستید و همین امر باعث شده که بتوانید 

به بسیاری از خواسته های خود نزدیک شوید.

 آبان :
باید به دنبال انجام کارهایی باشــید که به افزایش 
انرژی شما کمک می کند و می تواند باعث شود که 
باانگیزه بیشتری به دنبال انجام کارهای تان بروید. کلی کار عقب مانده 
دارید که باید هرچه زودتر با برنامه ریزی مناسب به آنها سروسامان 
ببخشید. خودتان را بیشتر دوست داشته باشید و بیشتر روی آینده 

خود و عزیزان تان تمرکز کنید.

 آذر :
شما فرد بسیار پر انرژی هستید؛ باید از این انرژی در 
راه درست استفاده نمایید.لازم است به اطرافیان تان 
نشان دهید که توانایی انجام هر کاری را دارید؛ اما مراقب باشید تا 
در این کار به خود مغرور نشوید.توجه خود را نسبت به افراد عزیز 
زندگی تان بالا ببرید و سعی کنید درک بهتری از وضعیت آنها داشته 

باشید.
 دی :

با انجام کارهای بــزرگ و هیجان انگیز می توانید 
در بهبود روحیه خود تأثیرگذار باشــید؛ همچنین 
می توانید با تغییراتی در محیط زندگی تان این تأثیر 
را دوچندان کنید. افکار منفی خود را تغییر دهید و اجازه ندهید که 
استرس به شما غلبه کند. گاهی بهتر است که با برخی از مشکلات 

مقابله نکنید و فقط تماشاگر باشید.

   بهمن :
در زندگی  از انسان های بزرگ و موفق الگوبرداری 
کنید تا بتوانید زودتر به آرزوها و اهداف خود دست 
پیدا کنید. در هر کاری که انجام می دهید؛ تمرکزتان را افزایش دهید تا 
بتوانید نتیجه بهتری از آن دریافت کنید. نسبت به آینده خود دید مثبتی 

داشته باشید و برای آن برنامه مناسبی طراحی کنید.

  اسفند : 
اجازه ندهید کــه دیگران با حرف های منفی خود 
باعث ناراحتی شما شوند.در بیان صحبت های خود 
رک و شفاف باشید تا از به وجودآمدن سوء تفاهمات جلوگیری کنید
به فکر انجام کارهای بزرگ باشــید که در زندگی شــما تأثیرات 

قابل توجهی به وجود می آورد.
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طالع بینی علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // مدیر منطقه یک 
شهرداری یزد از احداث بزرگترین اکوپارک داخل شهری 

کشوردریزدخبرداد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ علیرضا رســولی دربرنامه اتوبوس 
خبر درجمع خبرنــگاران بااعلام این خبرگفت : این اکوپارک 
باوســعت ۱۵۰ هکتاراســت که فــازاول آن باوســعت۳۵ 
هکتارواعتبار۵۰۰ میلیاردریال دارای پیشرفت ۱۰۰ درصدی 
می باشد. وی باتشریح طرح های عمرانی در حال اجرای این 
منطقه، گفت: حدود نیمی از این منطقه شهری خارج از محدوده 

شهر است که خدمات رسانی را دشوار کرده است.
»علیرضا رســولی« اظهار کرد: منطقه یک، اولین منطقه منفک 
شده و پهناورترین منطقه شهرداری یزد با وسعت ۴۷۰۰ هکتار 

است.
وی با بیان این که ۲۵۰۰ هکتار از وســعت این منطقه، خارج 
از محدوده شهری واقع شده است، گفت: همین موضوع، تعیین 
کاربری و ارائه خدمات به شهرندان را با مشکل و سختی مواجه 

کرده است.
رســولی عنوان کرد: منطقه یک به  لحاظ سرانه فضای سبز در 
مناطق شهری یزد بهترین سرانه را دارد و شهرداری سعی کرده 
ضمن توزیع عادلانه فضای سبز در سطح منطقه، بازپیرایی آنها 

را در دستور کار قرار دهد.
به گفته وی، ســالانه از مجموع ۵۰ پارک موجود در منطقه، 

تعداد ۵ تا ۶ پارک مورد بازپیرایی قرار می گیرند.
شــهردار منطقه خاطرنشان کرد: رویکرد منطقه یک شهرداری 
برای ایجاد پویایی بیشتر بوستان های منطقه، ایجاد زمین های 
ورزشــی در آنهاســت که در این رابطه تاکنون ایجاد ۵۸۰۰ 
مترمربع فضای ورزشی در منطقه در دستور کار و اغلب مورد 

بهره برداری قرار گرفته است.

 دراین بازدیدخبرنگاران از طرح سامان دهی بوستان گل ها در 
بلوار ولی عصر امام شهر که مساحتی در حدود ۱۰ هزارمترمربع 

دارد دیدن کردند.
طرح سامان دهی این بوستان نیز با اعتباری بالغ بر ۶۰ میلیارد 

ریال در حال اجراست.
به گفته مدیر منطقه یک شــهرداری،  طی ســه سال گذشته 
 سالانه ۱۰ بلوار در منطقه با اعتبار هر ساله ۲۰۰ میلیارد ریال، 
پیاده روســازی شــده به نحوی که تاکنون مســاحتی بالغ بر 
۱۱۰ هزار متر مربع را شــامل شده است.پیاده رو سازی بلوار 

جمهوری و دروازه قرآن و نیز دیگر طرح های پیاده روسازی 
در دست اجرای سطح منطقه با اعتبار جمعاً ۳۰۰ میلیارد ریال 

از دیگر طرح های مورد بازدید در این تور رسانه ای بود.
خبرنگاران در ادامه از بلوار شــهدای امیرآباد)تبلیغات( بازدید 
کردند. این بلوار که بلوار جمهوری را به خیابان انقلاب متصل 
می کند، با تملک پلاکهای در مسیر با اعتبار ۴۰۰ میلیارد ریال، 

اجرایی شد.
طرح بلوار دانش پایه در منطقه ای کم برخوردار از شــهر یزد 
که فاز تکمیلی آن تا دهه فجر امسال به بهره برداری می رسد، 

دیگر طرح مورد بازدید اهالی رسانه بود.
ایــن بلوار که مابین بلوار نواب صفوی و بلوار اســتقلال واقع 
شــده، علاوه بر اتصال این دو معبر، محلات نصرآباد، کسنویه 
محمودآباد را نیز به یکدیگر متصل و موجب توسعه این محلات 

خواهد شد.
این بلــوار یک کیلومتر طول و ۲۴ متر عــرض دارد و برای 
اجرای آن، ۶۵۰ میلیار ریال اعتبار منظور شده که ۵۰۰ میلیارد 

ریال آن صرف تملک و آزادسازی آن شده است.
بلوار اتحاد که در اتصال با این بلوار اســت، سال گذشته مورد 

بهره برداری قرار گرفته است.
رسولی شــهردار منطقه در ادامه این بازدید رسانه ای یادآور 
شد: شیب زمینی در شهر یزد منجر به هدایت آبهای سطحی به 
سمت این منطقه از شهر می شود لذا طی چند سال اخیر جهت 
هدایت آب های سطحی منطقه، جمعا ۶ کیلومتر خط دوبل ۸۰۰ 

میلیمتری با اعتبار ۲۵۰ میلیارد ریال اجرا شده  است.
وی در بازدید خبرنگاران از طرح بوستان سایت جوان در بلوار 
جمهوری که به وسعت یک هکتار  در حال اجراست، گفت: این 

طرح هم اکنون ۵۰ درصد پیشرفت فزیکی دارد.
رسولی اضافه کرد: این سایت ۱۰۵ هزار مترمربع است که ۳۲ 
هزار مترمربع از آن به سرانه های مورد نیاز ساکنان اختصاص 

یافته است.
به گفته این مسئول، تاکنون برای ایجاد بوستان این سایت  ۶۰ 
میلیارد ریال هزینه شده و امیدواریم در شش ماهه سال آینده 

آماده بهره برداری شود.
رســولی گفت: پیش بینی می شــود این طرح که دارای فضای 
ســبز، بخش بازی کودکان، زمین بازی و ســایر بخش های 
مورد نیاز بوستانهاست با ۴۰ میلیارد ریال اعتبار دیگر تکمیل 

وبهره برداری شود.

سرویس  جعفری  ابوالحسن  سید   
استان ها // استاندار بوشهر بر توجه 
به معیشت ساحل نشینان و تفکیک 
دو موضوع ته لنجی و قاچاق تاکید 

کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ،  ارســلان 
زارع در دیدار رئیس سازمان تعزیرات 
حکومتی کشــور با اشــاره به نقش و 
حکومتی  تعزیرات  ســازمان  اهمیت 
در اجرای قوانیــن، مقررات و نظارت، 
اظهار کرد: با توجه به وجود مشکلات 
اقتصادی و معیشتی جامعه، مردم انتظار 
دارند که مجامع امــور صنفی بر بازار 
نظارت داشته و تعزیرات نیز با تخلفات 
گزارش شــده برخورد قانونی کند تا 
بازار، رضایت مندی  ضمن آرامش در 

مردم فراهم شود.
وی افــزود: کمبود نیروی انســانی و 
تخصصــی از مشــکلات تعزیــرات 
حکومتی استان بوشهر است که می توان 

با اســتخدام نیروهای جدید بهبودی 
خدمات را شاهد باشیم.

استاندار بوشــهر با اشاره به وابستگی 
عده زیادی از مردم اســتان به موضوع 
ته لنجی خاطر نشان کرد: معیشت بخش 
زیادی از جمعیت استان، به کالای همراه 
ملوان و ته لنجی وابســته است که باید 
حمایت های لازم از مرزنشینان صورت 
گیرد.زارع تاکید کرد: انتظار دارم نگاه 
مهربانانه تری به مرزنشــینان شــود و 

ته لنجی و قاچاق را دو مقوله جدا ببینید 
تا معیشت ساحل نشینان دچار مشکل 

نشود.
استاندار بوشهر همچنین در دیدارهای 
جداگانه ای بــا انصاری معاون حقوقی 
رئیس جمهور، طهرانچی رئیس دانشگاه 
آزاد اسلامی کشــور، رئیس سازمان 
گمرک ایران، رئیس سازمان بنیاد شهید، 
مسائل و مطالبات مردم استان در این 

حوزه ها را مطرح کرد.

استاندار بوشهر:

موضوع »قاچاق« و »ته لنجی« از هم تفکیک شود

کشف ۱۰۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق در رابر کرمان 
آرزو توکلی سرویس اســتان ها // فرمانده انتظامی 
شهرستان رابر از کشف ۱۰۰ هزار لیتر سوخت قاچاق 
در اجرای طــرح مقابله با قاچاق ســوخت در این 

شهرستان خبر داد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ سرهنگ داراب قنبری در تشریح 
این خبر اظهار داشــت: ماموران انتظامی شهرســتان رابر در 
راستای ارتقای امنیت اقتصادی، طرح سراسری مقابله با قاچاق 
سوخت را به مدت یک ماه در سطح شهرستان اجرا کردند که 
در این عملیات ضربتی ۱۰۰ هزار لیتر سوخت قاچاق کشف و 

ضربه مهلکی بر پیکره قاچاق سوخت و قاچاقچیان وارد شد.
توقیف ۱۱ خودرو شوتی

وی افزود: ماموران انتظامی با تشکیل و اعزام تیم های عملیاتی 

در مســیرهای تردد خودروهای شوتی سوخت بر، محلات 
آلوده و ایست و بازرسی های سیار در محورهای مواصلاتی، 
تعداد ۱۱ نفر متهم را دســتگیر، ۱۱ خودرو شــوتی سوخت 
بر ســواری و باری را توقیف و از آنها مقدار ۱۰۰ هزار لیتر 
ســوخت از نوع گازوئیل خارج از شبکه توزیع فرآورده های 
نفتی کشــف و ضبط کردند.فرمانده انتظامــی رابر با تاکید بر 
تشدید برخورد قاطعانه ماموران انتظامی با قاچاق سرمایه های 
ملی و اینکه پدیده قاچاق باعث وارد شــدن ضربه به اقتصاد 
کشور می شود از شهروندان خواست اخبار و اطلاعات خود 
را در این خصوص با شماره تماس ۱۱۰ به مرکز فوریت های 
 پلیسی اطلاع دهند.رابر در ۱۷۵ کیلومتری جنوب غرب کرمان

 است.

اهدای ۶۳ نسخه کتاب نفیس به کتابخانه مرکزی یزد 
علیرضا حائری زاده سرویس اســتان ها //مدیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی استان یزد، از اهدای ۶۳ نسخه کتاب 
چاپ سنگی و ســربی توسط اعضای نیک اندیش در ۹ ماه 
گذشته به بخش نسخ خطی و نفایس چاپی کتابخانه مرکزی 

یزد خبر داد. 
بــه گزارش خبرنگار دریا ، محمدمحســن رفیعی، با اشــاره به 
راه اندازی بخش ویژه نسخ خطی و منابع نفیس همزمان با افتتاح 
کتابخانه مرکزی یزد در ســال ۱۳۹۹، گفت: این بخش با هدف 
گردآوری، حفاظت و جلوگیری از آسیب به منابع نفیس ایجاد شده 
است و منابع ارزشمند از تمام کتابخانه های عمومی استان در این 

محل نگهداری می شود.
رفیعی افزود: پایه اصلی منابع این بخش، مجموعه شخصی مرحوم 
رئیس فرهمند است که با موافقت متولی وقف به کتابخانه مرکزی 

انتقال یافته است.
مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی استان یزد در ادامه اظهار داشت: 
در حال حاضر، مجموع منابع موجود در این بخش شــامل نسخ 
خطی، چاپ ســنگی و چاپ ســربی به ۲۱۰۱ نسخه می رسد. 
دیجیتال سازی این منابع خطی توسط کتابخانه و مرکز اسناد آستان 

قدس رضوی انجام شده است.
وی قدیمی ترین نســخه موجود در این بخش را کتابی خطی با 

عنوان »نقد النصوص فی شــرح نقش الفصــوص اثر نورالدین 
عبدالرحمان بن احمد جامی« دانســت و تصریح کرد: این نسخه 
متعلق به سال ۸۷۳ قمری است و از ارزش تاریخی و علمی بالایی 

برخوردار است.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان یزد با اشاره به پیگیری های 
مستمر اداره کل کتابخانه های عمومی استان، گفت: فرزندان مرحوم 
دشتی در ادامه راه پدر، سند این کتابخانه را به نام نهاد کتابخانه های 
عمومی منتقل کردند و با صدور این ســند، امکان مدیریت بهتر و 
توسعه خدمات کتابخانه ای در این مرکز فرهنگی فراهم شده است.
رفیعی با قدردانی از نقش خیرین در توسعه کتابخانه های عمومی، 
از تلاش های فرزندان مرحوم دشــتی در اهــدای این مجموعه 
فرهنگی ارزشــمند قدردانی کرد و افزود: صدور ســند کتابخانه 
عمومی حضرت زهرا )س( گامی مهم در راســتای تحقق اهداف 
کتاب و کتابخوانی و ارتقای فرهنگ مطالعه در یزد است. امید است 
با تداوم چنین اقدامات ارزشمندی، شاهد رشد و توسعه روزافزون 

فرهنگ مطالعه و کتابخوانی در استان باشیم.
وی همچنین از واگذاری ملک مجاور کتابخانه توسط وراث مرحوم 
دشتی به نهاد کتابخانه های عمومی خبر داد و اظهار امیدواری کرد: 
این ملک که در حال حاضر به صورت بایر اســت، در آینده برای 

گسترش کتابخانه و ارائه خدمات بهتر به مردم مؤثر واقع شود.

احداث بزرگترین اکوپارک شهری دریزداحداث بزرگترین اکوپارک شهری دریزد

سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها // جانشین رئیس سازمان پدافند 
غیرعامل گفت: با برنامه ریزی مناسب انجام شــده، اکنون در بندر بوشهر 

هیچ گونه مواد و کالای خطرناک رسوب شده وجود ندارد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، ســردار محسن ساســانی در بازدید از بندر بوشهر افزود: در 
بازدیدهای دوره ای از بنادر شمال و جنوب ، موضوع پدافند غیرعامل به طور مداوم رصد 

می  شود.
وی بیان کرد: در این بازدیدها، مطالعات انجام شــده و اقداماتی که باید در چارچوب این 
مطالعات اجرایی شود، مورد ارزیابی و بررسی قرار می گیرد.جانشین رئیس سازمان پدافند 

غیرعامل ادامه داد: این بازدیدها امسال در بندر بوشهر نیز انجام شد که بر اساس ماموریت 
کمیته دائمی سازمان، اطمینان از نبود کالا و مواد خطرناک رسوب شده از اهداف اصلی این 
بازدیدها بود.ساسانی افزود: چنین کالاهایی باید در فرایند طبیعی، در کمترین زمان ممکن 
تخلیه و سپس به مقصد بارگیری شوند و همچنین از رسوب کالاها و مواد خطرناک در بنادر 
به طور جد اجتناب شود.وی افرود: در این شاخص، بندر بوشهر با تخلیه و بارگیری به موقع 

کالاها و مواد خطرناک، عملکردی قابل قبول و مطلوب از خود نشان داده است.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر نیز گفت: در بازدید مدیران ارشد سازمان پدافند 
غیرعامل از محوطه نگهداری کالاهای خطرناک در بندر بوشهر، وضعیت نگهداری این کالاها 

مطلوب ارزیابی شد.
محمد شکیبی نسب افزود: در حوزه واردات کالاهای خطرناک و آسیب پذیر، برنامه ریزی ها 

به سمتی است که شاهد بنادری ایمن باشیم.
مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست سازمان بنادر و دریانوردی نیز گفت: یکی از اولویت های 

این سازمان ، حفظ و ارتقای ایمنی و توجه به امنیت بنادر کشور است.
عبدالله جعفری افزود: در این راستا، استفاده از تجربیات و تخصص مدیران ارشد سازمان 

پدافند غیرعامل در دستور کار قرار دارد.
وی یادآور شد: در همین راستا، بازدیدها و نشست های متعددی در بنادر استان بوشهر انجام 

شد تا با تمهیدات و برنامه ریزی های انجام شده، بنادر بوشهر پویاتر و فعال تر شوند.
جعفری تصریح کرد: بندر بوشهر از سال های گذشته تاکنون با درجه بالای ایمنی بوده است 

که با اجرای برنامه های مورد نیاز، این وضعیت تداوم خواهد یافت.

بندر بوشهر مواد و کالای خطرناک رسوب شده ندارد

 // ها  اســتان  سرویس  سیلاوی  حسن 
مدیر منابع طبیعی شهرستان خرمشهر 
گفت: یک هزار و ۱۷۹ هکتار از زمین های 
کشاورزی خرمشهر زیر کشت چوب قرار 

گرفت. 
به گزارش خبرنــگار دریا ؛ غلامرضا فرجی 
اظهار کرد: طرح زراعت چوب در شهرســتان 
خرمشــهر به صورت مشارکت های مردمی و 
در روستاهای مشارع، مکسر جنوبی، ام السواد، 

قصبه منیعات و ام الخرجین انجام شد.
وی افــزود: در این طرح پس از انعقاد قرارداد 
با افراد بومی منطقه عرصه در اختیار آنها قرار 
می گیرد تا در ۱۰ ســال مدت قرارداد نسبت 
به ایجاد زیرساخت های لازم شامل زهکشی، 

تسطیح، چاله کنی و کاشت نهال اقدام کنند.
مدیر منابع طبیعی شهرســتان خرمشهر گفت: 
پیش بینی می شود در راستای اجرای این طرح 
بیش از ۹۰۰ هزار اصله درخت در خرمشــهر 

کشت شود.
وی بیان کــرد: طرح زراعت چوب یک طرح 
ویژه در استان محسوب می شود که امید است با 

اجرای آن شاهد کاهش آلایندگی  و ریزگردها 
باشیم.

بر اساس تحقیقات انجام شده بنا شد کشت گونه 
درخت اکالیپتوس در قالب طرح زراعت چوب 
در ســطح ۳۰۰ هزار هکتار از اراضی استان 
در دســتور کار قرار گیرد و برای حدود ۱۲۹ 
هزار هکتــار از اراضی طرح زراعت چوب از 
سوی تشکل ها، تعاونی ها و گروه های مردمی 
درخواست داده شده که ۵۴ هزار و ۳۰۰ هکتار 
از این رقم جهت تولید کاغذ، ام دی اف و سایر 

محصولات مرتبط به قرارداد رسیده است.

طرح تعیین اراضی مســتعد زراعت چوب با 
استفاده از اکالیپتوس در استان خوزستان توسط 
موسســه تحقیقات جنگلها و مراتع کشور از 
ابتدای ۱۳۹۸ آغاز شــد و براساس نتایج این 
طرح، مشخص شد که استان خوزستان پتانسیل 
بســیار خوبی برای توســعه زراعت چوب با 

اکالیپتوس دارد.
براساس نتایج به دســت آمده، وسعت اراضی 
با پتانسیل بسیار مناسب برای زراعت چوب 
اکالیپتوس در اســتان خوزستان، بیش از ۵۰۰ 

هزار هکتار برآورد شد.

  یک هزار هکتار از زمین های کشاورزی خرمشهر
 زیر کشت چوب رفت
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گردشگریمعرفی کتاب

کاریکاتور

همراهان گرامی روزنامه دریا در این ستون قراره در مورد کتاب بنویسیم واقفم به این امر که امروز دنیای مجازی پر شده از پیشنهادات مختلف جهت خواندن کتاب و نیازی به 
دوباره گویی نیست به طور مفصل، اما مجموعه دریا دوست داره وقتی روزنامه تورقی زده میشه چشم خواننده در یک تامل کوتاه با کتابی آشنا بشه و چندی شما رو از روزمرگی 

دور کنه .
 در اینجا برشی از کتاب رو با هم می خونیم و دوست دارم شما هم در تعاملی دوستانه کتابی که دوست دارید دیگران در موردش بدونن به ما معرفی کنید.
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 عنوان کتاب :تعمیرکار 
 نویسنده:  پرسیوال

کتاب تعمیرکار )The handyman( نوشته ی 
پرسیوال، نویسنده ی انگلیسی، یکی از آثار جذاب 
و کمتر شناخته شده در ادبیات داستانی است. این 
کتاب با رویکردی متفاوت و به ویژه در ســبک 
رئالیسم اجتماعی، به بررسی زندگی روزمره و 
چالش های فردی می پردازد. پرســیوال در این 
کتاب به تصویر کشــیدن زندگی افراد عادی و 
دست اندرکاران جامعه ای می پردازد که در تلاش 

برای زندگی بهتر هستند.
  داستان

داســتان تعمیرکار حول شخصیت اصلی، یک 
مرد به نام “جان” می چرخد که در یک شــهر 
کوچک به عنوان تعمیرکار مشغول به کار است. 
او به نظر یک فرد عادی است که زندگی ساده ای 

دارد، اما در حقیقت، جان با مشــکلات درونی 
و دنیای پیچیده ای روبرو اســت که در پشــت 
ظاهرش نهفته اســت. در این داستان، پرسیوال 
شــخصیت های گوناگونی را به تصویر می کشد 
که هرکدام از زاویه ای به مسائل زندگی نگریسته 
و در جستجوی معنا و هویت خود هستند.کتاب 
بیشتر بر جنبه های انسانی زندگی و چالش هایی 
که افراد در تلاش برای گذران زندگی و مواجهه 
با مســائل اجتماعی دارند، تمرکز دارد. جان به 
عنوان یک شخصیت مرکزی، به تدریج در مسیر 
کشف و درک خود قرار می گیرد، در حالی که با 
مسائل مختلفی چون عشق، بحران های اقتصادی 

و هویت روبرو است.
  مضمون ها و پیام های داستان

تعمیرکار به مســائلی چون تلاش های انسان ها 
برای بهتر شدن، چالش های اقتصادی و اجتماعی، 

و جســتجوی معنا در زندگی روزمره پرداخته 
است. برخی از مضامین اصلی کتاب عبارتند از: 
تلاش برای بهبود وضعیت زندگی: شخصیت های 
کتاب در جستجوی راه هایی برای بهبود شرایط 
خود و مواجهه با مشــکلات مالی و اجتماعی 

هستند.
 چالش های درونی و روانی: شخصیت ها در این 
داستان علاوه بر مشکلات بیرونی، با بحران های 
درونی نیز روبرو هســتند کــه به طور جدی بر 

تصمیمات و رفتارهایشان تاثیر می گذارد.
 دنیای اجتماعی و تأثیرات آن: روابط اجتماعی، 
طبقات اجتماعی و چالش های اجتماعی در این 
کتاب به طور جدی بررسی شده و نشان می دهند 
که چگونه افراد تحت تاثیر محیط اجتماعی خود 

قرار می گیرند.
  سبک نوشتاری

پرسیوال در این کتاب به سبک رئالیسم اجتماعی 
و با زبانی ساده و روان، مسائل پیچیده انسانی و 
اجتماعی را به تصویر کشیده است. داستان به طور 
دقیق و با جزئیات به بررسی شخصیت ها و روابط 
میان آنها می پــردازد و در عین حال، با نگاهی 
دقیق به دنیای واقعی، به چالش های انسان ها و 

جوامع می پردازد.
  نتیجه گیری

کتاب تعمیرکار اثری جذاب و فلسفی است که 
در آن پرسیوال زندگی فردی ساده را به تصویر 
می کشد، در حالی که با مسائلی عمیق انسانی و 
اجتماعی روبرو است. این کتاب برای علاقه مندان 
به داستان هایی که به زندگی روزمره و مشکلات 
انســان ها پرداخته و همچنین به تفکر در مورد 
معانی زندگی و جایــگاه فرد در جامعه دعوت 

می کند، مناسب است.

  عمارت امین الاسلامی؛ بنایی باشکوه در نیشابور
نیشابور به عنوان پرجمعیت ترین شهر استان خراسان رضوی، پر از جاذبه های 
طبیعی و تاریخی منحصربه فردی اســت که هر کدام   از آن ها این شــهر را 
خواســتنی تر و دلچسب تر می کنند. عمارت امین الاسلامی نیشابور یکی از 
همین زیبایی های تاریخی است.  نیشابور یکی از شهرهای قدیمی ایران است 
که در شمال استان خراسان رضوی قرار دارد. نام اصلی آن نیوک شاهپوهر 

است و ساخت آن را به زمان شاهپور یکم نسبت می دهند.
 سپس نامش به نیوشاهپور و نیسابور تغییر کرد تا به نیشابور رسید. نیشابور 
پس از مشــهد، پرجمعیت ترین شهر خراسان رضوی است.تابستان های این 
شهر زیبا خشــک و گرم، و زمستان هایش سرد و کوتاه است. کشاورزی و 
دامداری در نیشابور رونق دارد. از محصولات معروف آن به باقلا، ریواس، 

آلو، سیب و انواع سبزی اشاره می کنیم.
 اکنون که از طبیعت و سبزی گفتیم، می رسیم به باغ و عمارت امین الاسلامی 
که یکی از جاهای دیدنی نیشابور است.باغ عمارت امین اسلامی از مقاصد 
تاریخی و جاهای دیدنی اســتان خراسان رضوی اســت که قدمت آن به 
دوره  پهلوی دوم برمی گردد. در آن زمان این بنا خانه ی شــخصی ابوالحسن 
امین الاســلامی، از خان های دوره  پهلوی بوده است. اما خود عمارت بنایی 
است که  به  سبک خانه های پهلوی اول شبیه است. اطراف این عمارت را 
باغ زیبایی در بر گرفته بود که بر جلوه  آن می افزود.سال ها گذشت و فرزندان 
ابوالحســن امین الاسلامی بنا را به شهرداری فروختند. اکنون باغ زیبای ۳۲ 
هزار متر مربعی آن به پارک تبدیل شــده است و میان آن مسیر آسفالت و 

پیاده رو ساخته اند.
در آن درختان تنومندی دیده می شــود، مانند چنار، کاج، توت و گردو. در 
ورودی پارک مجســمه ی دو کوزه  بزرگ نصب شده است. عمارت باشکوه 
امین الاسلامی در میان این پارک، بدون کاربری خاصی روزگار می گذراند.

این عمارت مانند بناهای دیگر هم دوره اش، آجری است. حدود ۱۳۰۰ متر 
مربع زیربنا دارد و در دو طبقه ســاخته شده است. درون عمارت معماری 
دلنشــینی دارد و دارای ســالن مرکزی، چندین اتاق و زیرزمین است. در 
ورودی یا پیشخوان عمارت، ســتون هایی زیبایی ساخته شده که همچنان 
پابرجا هستند.   عمارت امین الاسلامی نیشابور با توجه به زیبایی و هوش 
معماری، چیزی از بناهای هم دوره  خود کم ندارد.  در ســفرتان به شــهر 
پرآوازه  نیشــابور حتماً ســری به این باغ بزنید و سراغی از عمارت زیبای 
 آجری آن بگیرید. این بنا در خیابان امام خمینی شــهر، روبه روی باغ ملی

 قرار گرفته است.

عکس روز
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سارا عبداللهیسارا عبداللهی اینفوگرافی

به دنیای تازه ها خوش آمدید! در این ستون، شما را با جدیدترین اخبار، رویدادها و تحولات روز آشنا می کنیم. از فرهنگ و هنر گرفته تا علم و فناوری، هر آنچه که در دنیای 
اطراف ما در حال وقوع است، در اینجا برای شما گردآوری شده. با ما همراه باشید تا از تازه ترین اطلاعات و تحلیل ها بهره مند شوید!

  شناسایی یک نوع ناشناخته از »انسان« 
که 3۰۰ هزار سال قبل زندگی می کرد

بر اساس فسیل های کشــف شده در آسیای شرقی، 
دانشــمندان تصور می کنند گونه ی شناخته نشده ای 
 Homo( از انســان باستانی به نام هومو جولوئنِسیس
juluensis( را شناســایی کرده اند.بر اساس فسیل های 

کشف شده در آسیای شرقی، دانشمندان تصور می کنند 
گونه ی جدیدی از انســان به نام هومو جولوئنِسیس 
)Homo juluensis( را یافته انــد کــه قدمــت آن به 
۳۰۰۰۰۰ تا ۵۰۰۰۰ سال پیش بازمی گردد و احتمالًا 
شامل دِنیسُــوان ها نیز می شود. این تحقیق از روش 
جدیدی برای سازماندهی شواهد فسیلی برای روشن 
کردن تکامل انسان های باستانی در منطقه استفاده کرده 
است.به گزارش فرادید، یک محقق دانشگاه هاوایی 
مدعی شده گونه جدید و قبلا ناشناخته ای از انسان به 
نام هومو جولوئنِسیس را شناسایی کرده که می تواند 

گروه های مرموزی مانند دِنیسُوان ها را هم شامل شود؛ 
خویشاوندان انسان باستانی که داستان آن ها هنوز به 
طور کامل کشف نشده است.پروفسور کریستوفر جِی. 
بائه، انسان شناس مشهور دانشگاه هاوایی، بیش از ۳۰ 
سال از عمرش را به مطالعه ی اجداد انسان در سراسر 
آسیا اختصاص داده است.آخرین یافته های او که در 
مجله ی علمی »نیِچِر کِمیونیکِیشِــن« منتشر شدند، 
تعاملات پیچیده و تنوع گونه های شبه انسانی باستانی 
را روشــن می کنند که در آسیا در اواخر پلیستوسین 
میانه تا پلیستوسین پسین می زیستند، یک بازه زمانی 

بین ۳۰۰۰۰۰ تا ۵۰۰۰۰ سال پیش!
  سازماندهی جدید فسیل های هومینین از 

شرق آسیا پس از کشف گونه ی جدید
هومو جولوئنســیس تقریباً ۳۰۰۰۰۰ ســال پیش 
در شرق آسیا می زیست، اســب های وحشی را در 
گروه های کوچک شــکار می کرد و پیش از ناپدید 

شــدن در حدود ۵۰۰۰۰ ســال پیش، ابزار سنگی 
می ســاخت و احتمالاً از پوست حیوانات برای بقاء 
خود استفاده می کرد. پیشــنهاد شده که این گونه ی 
جدید، دنیسُــوان های مرموز را هم شــامل میشده؛ 
جمعیتی که در اصل از طریق شــواهد DnA از چند 
بقایای فیزیکی یافت شــده در سیبری و چند فسیل 
یافت شده در تبت و لائوس شناخته شده است.بدیهی 
است به تحقیقات بیشتری برای بررسی این رابطه نیاز 
اســت، رابطه ای که بیشتر بر اساس شباهت های بین 
فســیل های فک و دندان از این مکان های مختلف 
اســت.بائه این پیشــرفت را به روش جدیدی برای 
سازماندهی شواهد فسیلی نســبت می دهد. برخی 
ممکن است آن را شبیه سازماندهی یک آلبوم عکس 
خانوادگی قدیمی بدانند که برخی از تصاویر آن تار یا 
به سختی قابل شناسایی هستند. بائه و تیم تحقیقاتی او 
در اصل سیستم روشن تری برای مرتب سازی و درک 

این فسیل های انســان باستانی از چین، کره، ژاپن و 
آسیای جنوب شرقی ایجاد کرده اند.

 کریستوفر جِی. بائه
بائه گفته: »در این مطالعه به یک فســیل انسان گونه 
برخورد کردیم که نمی تواند در دســته های شناخته 
شــده مانند هومو ارکتوس، هومو نئاندرتالنسیس یا 
هومو ســاپینس )انسان امروزی( قرار بگیرد. اگرچه 
ما این پروژه را چندین ســال پیش آغاز کردیم، اما 
انتظار نداشتیم بتوانیم گونه جدیدی از هومینین )اجداد 
انسان( را پیدا کنیم و سپس بتوانیم فسیل های هومینین 
را از آســیا در گروه های مختلف سازماندهی کنیم. 
در نهایت، این پیشــرفت باید برای ارتباطات علمی 
مفید باشــد.«این مطالعه دارای اهمیت است زیرا به 
دانشمندان کمک می کند داستان پیچیده تکامل انسان 
در آســیا را بهتر درک کنند و برخی از شکاف های 

درک ما از خویشاوندان باستانی مان را پر کنند.

تازه ها

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش             09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی                          034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده                         09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                                 09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                             09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد                        09211487009
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